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slovenskega parlamentarnega življenja in 
dela. 19. in 20. februarja 1944 je bilo na 
mreč v Črnomlju, na osvobojenem ozem
lju, prvo zasedanje Slovenskega narodn 
oosvobodilnega sveta, ki je takrat pred
stavljal najvišji organ ljudske oblasti na 

Slovenskem.

Ce je Kočevski zbor in na njem . iz 
voljeni SNOO pomenil začetek uvajanja 
slovenske državnosti, je črnomeljsko za 
sedanje pomenilo dokončno potrditev te 
državnosti in njeno formalno in dejans 
ko vključitev v federativno ureditev nove 
države jugoslovanskih narodov.

N. K.

Maš
TEDNIK

v
februarju
Obljubo danes Izpolnjuje

mo. Februarsko »preseneče
nje« Je tu! Pričujočo številko 
našega »Zasavskega tednika« 
smo tokrat prvič tiskali v 
Mariboru pri CP »Mariborski 
tisk«, kjer bodo odslej tudi 
tiskali naš list. V prihodnje 
bo »Zasavski tednik« redno 
vsak četrtek Izhajal na 16 
straneh.

Pričakujemo, da boste z 
novo vsebinsko in grafično 
urejenostjo zadovoljni; ml pa 
se bomo trudili,'*da bomo iz 
številke v številko popestrili 
vsebino tn še Izboljšali po
dobo našega tednika.

Se posebej opozarjamo ob. 
Cane Trbovelj, Hrastnika, 
Zagorja ob Savi in Litije, da 
bodo lahko poslej našli sle
herni teden — vsak na po
sebni strani — važnejše ve
sti, članke, komentarje In 
druge prispevke lz svojih ob
čin. Dve strani pa smo na
menili še drugim vestem iz 
vseh krajev našega Zasavja. 
Da bi popestrili vsebino na
šega tednika, smo k sodelo
vanju povabili več tovarišic 
ln tovarišev lz posameznih 
kolektivov ln krajev, ki bodo 
— tako upravičeno pričaku
jemo — lz tedna v teden so
delovali z nami ln nam tako 
pomagali obogatiti vsebino 
lista.

Uvedli pa smo tudi več 
drugih novosti. Ker pa želi
mo v uredništvu Izvedeti za 
vaše mnenje o novi urejeno
sti lista, prosimo za vaša spo
ročila, ki Jih bomo upoštevali 
pri nadaljnjem vsebinskem ln 
grafičnem oblikovanju naše
ga »Zasavskega tednika«. 
Vsakega vašega prispevka — 
naročniki ln bralci — bomo v 
uredništvu nadvse veselil

Pred nami vsemi je zdaj še 
ena — ln sicer neodložljiva 
ln takojšnja naloga: razširiti 
krog naših naročnikov ln 
bralcev. »Zasavski tednik« je 
Se vedno najcenejšl tednik, 
saj velja letna naročnina le 
720 dinarjev Zato bodi naša 
skupna naloga: pridobimo
vsak še po enega naročnika 
na domači tedniki

Uredništvo ln uprava 
»Zasavskega tednika«

Razgovor o družbeno -ekonomskih

vprašanjih Zasavja
V soboto dopoldne je bil v Ljubljani razgovor s pred- strežno rešitev v jugoslovan- 

stavniki delovnih organizacij In občin iz Zasavja, ki ga je skem merilu, v okviru ob- 
sklical Okrajni komite ZKS Ljubljana. Razgovora so se stoječega ekonomskega si- 
udeležili tudi predstavniki Republiškega Izvršnega sveta stema.
Viktor Avbelj in podpredsednik Janko Smole, sekretar Pri reševanju problemov in 
Okrajnega komiteja ZKS Mitja Ribičič, predsednik repub- Pri programiranju nadaljnje- 
liške gospodarske zbornice Riko Jerman, predsednik Okraj, 
ne skupščine Ljubljana inž. Marko Bulc in drugi.

Glede na to, da rudniki za- večanje za 10 "/e. Razgovor
radi plafoniranih cen ne mo
rejo v zadostni meri ustvariti 
skladov za modernizacijo za
starele opreme, stanovanjsko 
graditev in ustreznejše pove
čanje osebnih dohodkov, to 
v dobršni meri otežkoča po
večanje produktivnosti. Rud
nikom je bila v decembru o- 
dobreno začasno povečanje 
cen v zimskem času ln sicer 
za 5 "/e. Predlagali pa so po

pa je npr. pokazal, da tudi 
republika kaže vso priprav
ljenost, da pomaga premo
govnikom s tem, da bi za
časno krila del razlike med 
predlaganim In odobrenim 
odstotkom povišanja cen, to
da samo zato, da bi lahko 
bolj premišljeno in temeljito 
poiskali kompleksnejšo in 
trajnejšo rešitev problema. 
Poiskati je treba namreč u-

ga razvoja, so poudarili na 
razgovoru, pa postaja čedalje 
nujnejše tesnejše sodelovanje 
delovnih organizacij in občin 
v Zasavju, ki jih družijo 
skupni problemi.

Tudi februarja rekordna 
proizvodnja?

Januarja letos Je delovni 
kolektiv Rudnika rjavega 
premoga Trbovlje — Hrast
nik dosegel doslej največjo 
mesečno proizvodnjo premo
ga. Rudarji so nakopali 
106.300 ton premoga, v kar 
je všteta tudi že pridobljena 
količina manjvrednega pre
moga za Termoelektrarno 
Trbovlje. Mesečni operativni 
plan je bil v januarju dose
žen s 107,6 •/».

Plan proizvodnje je bil do
sežen in presežen deloma za
radi prehoda na koncentraci-

Dones občni zbor 
ObZTK Trbovlje

Danes popoldan, ob 17. nrl, 
bo v predavalnici Delavskega 
doma v Trbovljah občni zbor 
občinske zveze za telesno 
kulturo.

Letos nakopano že 
79.350 ton premoga

Zagorski rudarji v tem letu 
uspešno Izpolnjujejo planske 
naloge. V januarju je bilo 
predvideno, da bodo nakopali

49.100 ton rjavega premoga, 
nakopali pa so ga kar 51.200 
ton. Do 13. februarja (meseč
ni plan za februar je 54.400 
ton) pa so nakazali že 28.150 
ton rjavega premoga. -n«

Ana Smodiš 
prva v tekih

BLED — V soboto so bile 
končane na Bledu 8. zimsko
športne igre »Elektre«. Tek- 
kovanj so se udeležili tudi 
športniki iz Trbovelj. Med 
njimi je osvojila 1. mesto v 
teku pri članicah Ana Smo
diš 17,35,2. Erna Smodiš 21,10. 
V skokih je osvojil 3. mesto 
Bantan s 183,8 točkami.

Požar na avtobusu
(o) TRBOVLJE — 14. februarja 

Je prišlo do požara na avtobusu 
LJ 89-29, ki ga je upravljal po
klicni voznik Alojz Potrpln. Za
čelo Je goreti v rezervoarju za 
nafto. S pomočjo potnikov ter 
voznikov tovornih avtomobilov 
so požar kmalu zadušili. Materi
alna škoda je minimalna. Avto
bus ni bil sposoben za nadaljnjo 
vožnjo.

jo delovišč za pridobivanje 
premoga v jami, deloma za
radi dobrega poteka del na 
separaciji, v glavnem pa za-

TZSSVS&S&EZ Prešernovo gledališče v Trbovljah
da je bil plan proizvodnje 
visoko presežen, pa kljub te
mu še ni bilo mogoče zado
voljiti vseh potreb.

Pričakovati je mogoče, da 
bo takšna proizvodnja pre
moga, kot je bila v januarju, 
dosežena tudi v februarju ln 
morda še v naslednjih me
secih. -tl

V soboto, 22. februarja, bo 
gostovalo v gledališki dvora
ni Delavskega doma v Trbov
ljah Prešernovo gledališče Iz 
Kranja z delom »Druga Ve
lika beseda«. Predstavi bosta 
ob 17. ln 20. uri. Delo, kl je 
bilo naštudirano ob 100-let- 
nicl »Narodne čitalnice v

Poledenele ceste so v Zasavju povzročile v zadnjem času precej prometnih nesreč Zad
nja prometna nesreča na cesti pri Sušniku je terjala 500.000 din materialne škode. Koliko 
časa bodo poledenele in neposute ceste v Zasavju še vzrok prometnih nesreč?

Kranju«, je sestavljeno iz 
treh iger in sicer »Jamske 
Ivanke«, ki jo je napisal Mi
roslav Vilhar, »Roze« dr. 
Frana Celestina in »To sem 
bil« v priredbi Miroslava 
Vilharja.

Gostovanje kranjskih gle
dališčnikov postavlja pred 
trboveljsko publiko obvez
nost — napolniti dvorano pri 
obeh predstavah. Neprijetno 
bi bilo za trboveljske kultur
ne delavce, da bi se znašli 
pred zagato, da bi Krajnčani 
nastopili pred skorajda praz
no dvorano, kot se to zgodi 
nemalokrat ravno domačim 
nastopajočim skupinam, (pb)

Načrtno programiranje
Na zadnjem sestanku s 

predsedniki In sekretarji 
mladinskih aktivov na občin
skem komiteju ZMS so govo
rili o programiranju dela v 
aktivih, ki naj bi bilo čim 
konkretnejše in realno. Pri 
organizacijskih vprašanjih so 
se dotaknili odnosov med ak
tivi in občinskim komitejem 
ZMS. Potrebno bo stremeti 
za tem, da bodo tl odnosi čim 
pristnejši, hkrati pa .poiskati 
tako oblike, ki bodo najus
pešneje delovale pri skupnem 
usmerjanju ln dogovarjanju 
za posamezne naloge organi
zacije Zveze mladine.
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Komentiramo

Mladi in volitve v 
organe

samoupravljanja
V aprilu bodo volitve no

vih članov delavskih svetov. 
Kakor sleherne volitve po
stavljajo tudi te v ospredje 
vprašanje kadrov. Posebej 
velja to za mlade proizvajal
ce.

Doslej se je dogajalo, da 
smo kandidirali za nove čla
ne delavskih svetov mladince 
tudi zato, da smo zadostili 
formalni zahtevi po določe
nem številu mladih kandida
tov. Ce so izpadli, je bilo to 
logična posledica. Starejši jih 
niso v dobršnem delu pozna
li, črtali pa so jih tudi mla
dinci. To bi moralo biti opo
zorilo mladinski organizaciji 
in mladincem, da se njihova 
organizacija kot posamezniki 
niso dovolj afirmirali v svo
jem kolektiva. Skorajšne vo
litve bodo lahko znova oce
na, koliko so mladinski aktivi 
napredovalL

Logično pa je tudi, da ima
jo mladinski aktivi pravico, 
da iz svojih vrst predlagajo 
tovariše, za katere menijo, da 
bi v organih samoupravljanja 
opravičili zaupanje tako mla
dih kot ostalih članov delov
nih kolektivov. Pri tem naj 
bi ne tešili za številom, tem
več sposobnostjo in prepri
čanjem, da se izbrali najbolj
še. Ce imajo mladi kandidati I 
zares takšne kvalitete, potem 
je naloga mladinskega vod
stva kot ostalih organizacij 
v delovnem kolektivu, da 
podpro mlade kandidate.

Se posebej vztrajna pa bi 
morala biti mladinska vod
stva, pa ne samo ta, temveč 
celotna mladina, v tistih de
lovnih organizacij, kjer ima
jo kljub njihovi prizadevno
sti in določenih rezultatih de
la, še več kot dovolj zakore
ninjene miselnosti, češ, »kaj 
bodo ti«. V takšnih delovnih 
kolektivih bi moral biti glas 
mladih še močnejši in odloč
nejši.

Zakaj
Nedavno tega sta Republi

ški in Gospodarski zbor re
publiške skupščine razprav
ljala o problematiki v obrti 
in sprejela predlog zakona o 
obrtnih delavnicah samostoj
nih obrtnikov.

Sprememba strukture go
spodarstva, zlasti pa izreden 
porast industrijske proizvod
nje, je pogojila tudi spre
membo strukture osebne in 
družbene potrošnje v toliki 
meri, da se je vse bolj čutila 
potreba po vseh vrstah o- 
brtnih zmogljivosti. Medtem, 
ko je vlogo proizvodnih obrti 
v veliki meri prevzela indu
strija in se je tudi družbena 
obrtna dejavnost v glavnem 
razvijala v to smer, je v vsej 
povojni dobi opaziti pomanj
kanje storitvenih dejavnosti, 
ki postaja pri povečani pro
izvodnji vse bolj občutno. 
Počasen razvoj obrtnih ka
pacitet, predvsem uslužnost- 
nih, in vedno večje potrebe 
po teh zmogljivostih zavira
jo tudi razvoj ostalega go
spodarstva in povzročajo te
žave v zadovoljevanju vsa
kodnevnih potreb široke po
trošnje.

Zasebna obrt je z razvo
jem družbenega sektorja iz
gubljala na pomenu kot pro
izvodna dejavnost in se je v 
odvisnosti od stopnje razvoja 
družbene obrti, od potreb tr-

................................... .
Mladinska vodstva v sle

herni delovni organizaciji bi 
se morala že zdaj, brez odla
šanja, pripravljati na bližnje 
volitve članov novih delav
skih svetov. Oceniti bi mo
rala svoje kadre, za katere 
menijo, da bi jih lahko pred
lagali za kandidate.

Cas beži. Skorajda bodo 
pred vrati volitve, a lahko se 
zgodi, da bodo marsikak mla
dinski aktiv našle nepriprav
ljen in potlej bodo spet lahko 
tarnali, da v njihovem de
lavskem svetu ni nobenega 
mladinca. (pb)

prepočasen razvoj?
žišča in pod določenimi po
goji vse bolj usmerjala na 
storitve.

Dejstvo, da potrebe po 
obrtniških storitvah hitreje 
naraščajo kot obrtne kapa
citete, je narekovalo, da se 
odločno usmeri nadaljnja po
litika razvoja družbene pa 
tudi zasebne obrtne dejav
nosti in da se posebej uredi 
položaj zasebnih obrtnikov. 
Kljub temu, da je družbena 
obrt v tem času narasla od 
24.959 zaposlenih v letu 1956 
na 30.666 v letu 1962, pri če
mer je treba upoštevati še 
to, da je znaten del obrtnih 
delavcev zajetih drugje, ce
lotne kapacitete obrti ne za
doščajo, da bi pokrile ra

stoče potrebe po obrtnih sto
ritvah in proizvodnji v zvezi 
s stalnim naraščanjem živ
ljenjskega standarda.

Osnutek novega zakona 
predstavlja znaten napredek 
v obravnavi zasebnega obrt
ništva v primerjavi s prej
šnjim stanjem, ker ureja po
dročje privatnega lastništva 
z gledišča družbenega siste
ma. Med drugim dovoljuje 
zasebnemu obrtniku skladno 
z določbami nove Ustave o- 
pravljanje obrtne dejavnosti 
z lastnim delom in z lastnimi 
proizvajalnimi sredstvi. Od
pira široke možnosti vklju
čevanja državljanov v obrt
no dejavnost s tem, da od

pravlja cehovski način pri
dobivanja usposobljenosti za 
opravljanje obrti in dovoljuje 
opravljanje obrtnih storitev 
kot postransko zaposlitev. 
Najznačilnejša novost pred
loženega zakona, ki ima za 
namen razširitev družbenih 
odnosov v zasebni obrti, pa 
pomenita možnost pogodbe
nega povezovanja samostoj
nih obrtnikov z družbenimi 
organizacijami ter z občino 
ali drugo družbeno pravno 
osebo zaradi poslovnega so
delovanja oziroma opravlja
nja obrti za določene potrebe 
ter možnost ustanavljanja 
pogodbenih družbenih obrt
nih delavnic.

(pb)

DRUŽBENI CENTER PO KRAJEVNIH 
ORGANIZACIJAH SZDL

Prejšnji ponedeljek so se 
sestali na sektorsko posveto
vanje predsedniki občinskih 
odborov SZDL vseh štirih 
zasavskih občin in predstav
niki nekaterih drugih orga
nizacij. Posvetovanje je skli
cal OO SZDL Ljubljana; na 
njem pa so razpravljali pred
vsem o delu občinskih komi
sij za sodelovanje z organi
zacijami. in društvi, kadrov
skih vprašanj, ustanavljanju 
družbenih centrov pri kra
jevnih skupnostih SZDL in 
nekaterih drugih vprašanjih 
is dela organizacij Sociali
stične zveze.

Delo komisij za sodelova
nje z organizacijami in' 
društvi pri občinskih odbo
rih SZDL doslej ni bilo naj
bolj učinkovito, predvsem za
radi skorajda slabe kadrov
ske zasedbe teh komišij, pa 
čeprav vemo, da bi morale 
komisije same aktivno sode
lovati pri kadrovskih vpra
šanjih posameznih organiza
cij ali društev. Njihovo delo 
so zaradi tega morali oprav
ljati izvršni odbori Obo 
SZDL, namesto da bi bilo

obratno. V Hrastniku so se 
npr. uspešneje uveljavili ko
ordinacijski sestanki kot pa 
komisije. Na delo komisij za 
sodelovanje z društvi in or
ganizacijami pa je vplivalo 
tudi še nerešeno financiranje 
društev ter nekaterih orga
nizacij v posameznih obči
nah, predvsem v Litiji, Za
gorju in Hrastniku.

Dejstvo je, da bi komisije 
za sodelovanje pri kadrovski 
politiki posameznih organi
zacij ali društev morale da
jati predloge za takšno ka
drovanje, ki bi jim zagotovi-' 
lo stalen izbor kadrov za nji
hove potrebe.

Politična šola ZK
V ponedeljek je pričela z 

delom politična šola za člane 
Zveze komunistov, ki jo je 
organiziral občinski komite 
ZK Trbovlje v sodelovanju z 
Delavsko univerzo. Pouk v 
šoli je strnjen in bo trajal tri 
tedne. To je že drugi oddelek 
Politične šole, ki jo je orga
niziral Občinski komite ZK 
v zimski izobraževalni sezo
ni.

Na posvetovanju so med 
drugim spregovorili o nara
ščajoči potrebi po družbenih 
centrih po posameznih kra
jevnih organizacijah Sociali
stične zveze, predvsem, če 
hočemo uspešno nadaljevati 
družbeno delo in angažirati 
ljudi na tistem področju, ki 
Jih bo zanimalo. Trenutno 
stanje v vseh štirih zasavskih 
občinah, kj^r zaenkrat pri
manjkuje ustreznih prosto
rov, pa bodo skušali rešiti 
postopoma v doslednejšem 
času (p)
12 OSNUTKOV STATUTOV 

V JAVNI RAZPRAVI 
12 delovnih organizacij s 

področja litijske občine (Kre- 
sniška industrija apna, Mi
zarstvo Gabrovka, KZ Ga- 
brovka-Dole, KZ Litija, Ple
tilja, Kino, Komunalno pod
jetje, Gradbeno podjetje, In
dustrija usnja Šmartno, Les
na industrija, Predilnica in 
Zdravstveni dom) je že dalo 
osnutke statutov v javno raz
pravo. V manjših delovnih 
organizacijah pa v teh dneh 
zaključujejo z izdelavo osnut
kov statutov.

Zasavski rev|rfi v letu 1941 Piše: L»i“ požuh
Znak za konec akcije Je bilo zvenenje cerkvenega 

zvona; za lo sta bila določena dva borca, ki naj bi tudi 
preprečila cerkovniku biti plat zvona ob požigu žage. 
Zaradi letalskih izvidniškth poletov so predanili v Str- 
menlcah, nato pa so vso noč hodili do tabora na Do
brovljah, skoraj po Isti poti, po kateri Je prispela nad 
Šoštanj Savinjska četa.

Na štabnih razgovorih najvišjih nemških oblastni
kov na Spodnjem Štajerskem 10. oktobra 1941 v Maribo
ru Je poročal zastopnik redarstvene policije, da Je 
»banda« 50 mož, 9. oktobra zjutraj blizu Mozirja napadla 
nekega kmeta In mu odvzela živež«.

Nemci so Imeli v Šoštanju enega mrtvega. To Je 
bil verman Stanko Štraus, frizerski mojster Iz Šoštanja, 
hi Je bil tisto noč dodeljen orožnlštvu za patruljne 
službo In Je bil tedaj na poti proti orožniški postaji 
Od orožnikov, katerih eden Je bil ves čas skrit v 
postojanki pod posteljo, mu ni upal priti nihče na po
moč In Je prišlo po Štrausov! smrti celo do nesoglasij 
med Wehrmannschaftom In orožnlštvom. Orožniki so se 
sicer skušali prebiti Iz svoje postojanke, pa Jih Je 
mitraljezec l.o)z Vresk Iz Revirske čete ves čas držal 
pod ognjem, še potem ko so se že hoteli vdati. Med 
tremi ranjenimi Je bil tudi vodja šoštanjskega Wehr- 
mannschafta. V stanovanju Izdajalca Hansa Gruberja 
so zaplenili vermansko uniformo, obleko In dokumente, 
pa tudi trgovino so mu Isprazntlf ter uničili. Sicer 
pa Izdajalcev samih ni bilo najti, ker so se dobro 
poskrili ali pa so bili na Sestanku v neki dvorani, 
kot se Je pozneje na splošne govorilo v Šoštanju, In 
so se ob napadu po tajili. Zasede niso tniele dela, ker 
Nemcem v Šoštanj ni nihče prišel na pomoč.

Očividci napada, ki Jih Je Wolf, komandant Wehr- 
mannschafta Standarte (polka) Celje-Zahod, osebno za
slišal, so med drugim povedali, da so bili partizani 
deloma oblečeni v bivše jugoslovanske vojaške uni
forme, nekaj Jih Je Imelo čelade In da Jim Je pove
ljeval srbski major. V Šoštanju samem so Nemci In 
njihovi domači oprlčntkl po napadu stresali svojo one
moglo Jezo nad vsemi, ki so bili osumljeni sodelovanja 
partizani. Poleg drugih so prijeli tudi čevlajrja in 
komunista Ivana Plrečnika, ki Je še z nekaterimi so
mišljeniki ob napadu vpil po Šoštanju: »Prvi bataljon 
levo, v napad, drugi bataljon, hura, za menoj«. Ude
leženci In očividci napada soglasno Izjavljajo, da so 
partizani v Šoštanju prepevali revolucionarne pesmi s 
takim ognjem, ki so ga zmogli le prekaljeni komunisti. 
Po napadu se Je daleč naokrog govorilo, da so Imeli 
partizani celo avtomobile, tanke In topove.

Nemci so 10 oktobra 1941 privedli Iz Celja v Šoštanj 
deset talcev In Jih tam ustrelili. Med njimi so bili 
kurir Dušan Finžgar, skojevski funkcionar Iz Celja, 
ki so ga zajeli na poti v Maribor, ter že omenjeni 
partijski sekretar Revirske čete Ivan Keše, ki so ga 
zajeli nekje pri Branku. In borec Jože Petrič, oba Iz 
Trbovelj.

Štajerski partizanski bataljon na
DOBROVLJAH

Dobrovlje so lepo oblikovano, na severu zaokroženo
sleme, ki kot skrajni odcepek Savinjskih Alp omeju
jejo del Savinjske doline z njene zahodne strani. 
Gozdnato pogorje s številnimi dolinicami kratkega

-- n— r““> Iiuu linvn, HIVLIUV VISOKO. V

'V pa naraSta od severovzhoda proti Jugozahodu.
SSMffi.VrSMSIliSSI? M’ "■
vorlcl označujejo za Dobrovtje samo vzhodni del sle
mena, srednji del Imenujejo Creta In zahodni del Sv.

, ..Me.dtem ko so Nemci z orožnlštvom, policijo. 10 
Sostanjskiml In 9« celjskimi vermanl preiskovali oko
lico Šoštanja, Je bataljon te počival v taboru na Za- 
krajškovih pečeh v bližini Sv. Katarine na Crrtl, 
od koder so Imeli lep razgled tako po Savinjski kot 
po Zadreški dolini Ko so se Jim pridružili še borci, 
ki zaradi ran ali bolezni niso sodelovali v napadu na 
Šoštanj, In nekaj novincev. Je štel bataljon «7 mož.

cp«y v času, ko se Je bila Revirska četa odpravila 
s Smfklavža na Grmado, to je okrog 4 oktobra 1941, 
Je po nalogu Glavnega poveljstva, prispel na Štajersko 
za komandanta partizanskih čet Franc Rozman — Sta
ne. V Trbovlje so ga pripeljali do Minke Žagarjeve 
na Barbaro, ki ga Je nato spravila do Francke Unetič
— Brigite v Gabrsko. Tam se Je sešel s Sergejem 
Kraigherjem Revirsko četo Je nato Iskal najprej v 
njenem tabora pri Smlklavtu In ker Je ni bilo več 
tam, se Je vrnil nazaj na Gabrsko Ob povratku čet 
Iz Šoštanja ga Je na Dobrovlje pripeljal Tone Žnidarič
— Stefan, ki ga Je borcem tndl predstavil kot ko
mandanta Štajerskega bataljona partizanskih čet. Na 
vreto Je prišel takrat tudi Sergej Kraigher.

(Se nadaljuje)
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OBČINSKA SKUPŠČINA KOT KOLEKTIVNI ORGAN

SAMOUPRAVLJANJA Obrtne delavnice in nova naselja
J Skupščina se pojavlja na 

območju občine kot najvišji 
organ oblasti in organ druž
benega samoupravljanja ter 
ima pravice in dolžnosti, ki 
so predvidene z Ustavo in za
koni.

Skupščina določa politiko 
družbeno ekonomskega raz
voja, kar pomeni, da so pred 
skupščino zato zelo odgovor
ne naloge, ki zahtevajo dolo
čeno organizacijo dela in spo
sobnost skupščine kot kolek
tivnega organa, ko realizira 
svoje naloge. Predvsem gre 
za tako organizacijo dela, ki 
bo omogočila vsem članom 
skupščine kar najbolj učin
kovito in kvalificirano reše
vanje problematike.

Zato je važno usposobiti 
odbornike, da bodo lahko u- 
spešno delovali v organizira
nem delu skupščine. Res je, 
da ima vsak odbornik pravi
co in dolžnost sodelovati v 
delu skupščine, toda kljub 
dobri volji pa zaradi neinfor
miranosti in nepoznavanja 
stvari ne pride do aktivnega 
sodelovanja odbornika v de
lu skupščine in njenih orga
nov. Zato je važno, da nekje 
določimo in zahtevamo, da 
se člani občinske skupščine 
z materiali in problematiko 
spoznavajo in da že predhod
no dajo svoje mnenje. Ce so 
dolžni, da odločajo in imajo 
pravico odločati, naj odloča
jo zavestno, ne pa formalno.

Vodstvo skupščine in druž
beno politične organizacije 
(SZDL, sindikat) bodo morale 
z odborniki več delati. Pri
prave za seje bo treba orga
nizirati# zlasti če so pred na
mi pomembnejše zadeve. 
Nujno bi bilo, da se člani ob
činske skupščine predhodno 
posvetujejo s samoupravnimi 
organi, s svojim volilnim te
renom in odgovornimi ljudmi 
o problematiki, ki jo bo o- 
bravnavala občinska skup
ščina. Primerno bi bito or
ganizirati razgovore z odbor
niki po posameznih področ
jih, oživeti klube odbornikov 
itd. Tudi pri delu svetov mo
ramo misliti na prožnejšo or
ganizacijo dela. Prakticirati 
bi bilo treba večkrat razšir
jene seje svetov, kamor bi 

1 povabili predvsem samou
pravo organe iz prizadetega 
področja.

Marca IV. kongres 
Zveze Svobod

V Ljubljani bo 27. marca 
IV. kongres Zveze Svobod 
in prosvetnih društev Slove
nije, na katerem bodo raz
pravljali predvsem o spre
menjeni in izpopolnjeni vlo
gi Zveze Svobod in prosvet
nih društev v naši republiki. 
Z a to bodo izobraževanju, vla
ganju in izživljanju na kul
turnem področju ter novim 
kvalitetam amaterizma po
svetili na bližnjem kongresu 
največ skrbi.

Skupščina se bo morala po
javljati kot usmerjevalec po
litike v občini. Zato je pre
veliko obremenjevanje z vr
sto drobnimi zadevami vča- 
ših iztrga iz takega položaja. 
Hitreje bo treba pripraviti 
odloke o prenosu vrste zadev 
v pristojnost politično izvr
šilnih organov, t. j. svetov.

Za trdnejšo in organizirano 
delo skupščine bo treba spre
jeti tudi ustrezne predpise. 
Najpomembnejši akt bo vse
kakor Poslovnik, ki bo odlo
čal notranjo organizacijo dela 
občinske skupščine, med dru
gim red na sejah, konstitui
ranje itd. Ne bi bilo napak, 
če bi v Poslovniku vnesli do

ločila o organiziranem pri
pravljanju sej, o metodah 
dela z odborniki in delo od
bornikov v volilni enoti.

O postopkih in metodah 
dela skupščine in njenih or
ganov bomo morali stalno 
razmišljati, da bo skupščina 
s svojimi organi zares uspeš
no delovala kot samoupravno 
telo občanov. Vsaka formal
nost v delu skupščine mora 
biti izključena. Stalno je tre
ba iskati novih oblik, novih 
prijemov in več storiti za ak- 
tivizacijo skupščine kot. ko
lektivnega organa. Ne bi bilo 
narobe, če bi se tudi statut 
občine dotaknil teh vprašanj.

Jože Dernovšek

Z republiškim poslancem 
Jožetom Laznikom smo se 
prejšnji teden pogovarjali o 
nekaterih problemih obrti. 
Vprašanja so se nanašala 
predvsem na njegovo razpra
vo na skupni seji Republiš
kega in Gospodarskega zbo
ra, ko so poslanči razpravljali 
o obrti!'

Nova stanovanjska naselja 
so v večini primerov brez 
potrebnih prostorov za obrt. 
Kaj menite o tem vprašanju?

Zdaj je stvar skupščine, ki je z novo ustavo dobila 
bistveno močnejšo vlogo in pomembno spremenila struk
turo, da prilagodi svojo notranjo organizacijo in metode 
svojega dela taki vlogi in strukturi.

Naša skupščina ne more biti reprezentativen organ ne
kakšnih splošnih političnih interesov in koncepcij, temveč 
— v načelu in po smeri svojega razvoja — odgovorni sa
moupravni delovni organ ljudi v skupnem družbenem delu.

Skupščina bo taka, kakršna je naša družba. A prav 
zato mora spodbujati in se opirati na samostojno in demo
kratično aktivnost vseh tistih družbenih faktorjev, ki lahko 
prispevajo k napredku na kateremkoli področju družbe
nega življenja.

Edvard Kardelj: Organizacija in metode dela 
Zvezne skupščine

— Ob razpravi v obrti ne 
bi smeli prezreti vloge, ki jo 
ima zlasti storitvena obrt 
pri razvijanju življenjskega 
standarda v stanovanjskih 
naseljih. Ob pospešeni grad
nji stanovanj često zanemar
jamo ostale funkcionalne e- 
lemente, ki naj bi harmonič
no povezovali naselje in tako 
se nenadoma nahajamo pred 
ugotovitvijo, da večina sta
novanjskih naselij bodisi 
sploh nima obrtnih delavnic, 
bodisi pa so nezadostno in 
neprimerno urejene. Drži tu
di ugotovitev, da pogosto v 
novih naseljih ni nobenih 
prostorov, kar kaže na dolo
čeno slabost v urbanističnem 
planiranju in projektiranju. 
Tudi v naseljih, kjer obrtne

delavnice obstojajo, se le-te 
ukvarjajo s proizvodnjo ozi
roma dejavnostjo za potrebe 
širšega tržišča. Taka dejav
nost gre v mnogih primeriti 
tako daleč, da delavnice 
sploh ne izvršujejo uslug po- 
sameznikom ali gospodinji 
stvom in zato se mora potroši 
nik obračati na obrtnika iz-t 
ven svojega naselja. Razvoj 
obrti bi bilo potrebno v prli 
hodnje usmerjati tako, da bi 
se storitvena obrt za osnovne 
storitve (frizer, čevljar, nei 
katere storitve gospodinjst- 
vom) razvijala in grupirala 
čim bliže potrošniku, istočas- 
no pa odpravljati vse tisto, 
ki bi tak proces razvoja std 
ritvene obrti onemogočali. 
Kar se tiče obrti kot celote 
bi bila naloga urbanistov 
predvsem v določanju lokai 
cije za obrtne delavnice, do
ločanju vrste in števila obrti, 
velikosti površin za posamez
ne obrti v določenem naselju. 
Pri tem bi morali predvsem 
določiti katere obrtne dejav
nosti so nujno vezane na ožje 
stanovanjsko naselje ter kje 
in kako jih vključiti v to na
selje, da bo to funkcionalno 
vsklajeno.

Kaj pa servisi stanovanj
skih skupnosti?

— V glavnem niso vplivali 
na bistveno povečanje storit
venih kapacitet. Stanovanj
ski servisi so imeli npr. širo
ke možnosti na področju 
gradbene obrti pri vzdrževa
nju in popravljanju obstoje
čih stanovanjskih zgradb. To 
pa so zanemarili ali pa niso 
bili dovolj sposobni. Za ob
stoječe poslovne ali stano
vanjske zgradbe njihovo vz
drževanje in tekoča popravi
la bi kazalo podpreti strem
ljenja po enotnih močnejših 
organizacijah s strokovno u- 
sposobljeniml delavci, (pb)

Vedno tesnejši stiki z nasitni izseljenci
Na zadnjem občnem zboru 

Slovenske izseljenske matice 
so poudarili, da postajajo sti
ki z našimi izseljenci vedno 
bolj tesnejši. Tako je prišlo 
lani v šestih skuninah Iz ev
ropskih držav I3o0 izseljen
cev; 550 iz ZDA in Kanade 
pa v dvanajstih skupinah^ V 
letu 1963 pa !p prispela prvič 
organiziran'- idi skupina iz
seljencev Iz Kanade. To so 
bili člani organizacije Brat
stvo Jedinstvo iz Toronta, ki 
jih je pripeljalo letalo slo
venskega podjetja Adria- 
aviopromet v Zagreb, po šti
rih tednih pa spet nazaj v 
Toronto.

Matica je tudi organizirala 
sprejeme pri prihodu in od
hodu skupin na obmejnih 
postajah v Sežani in Maribo
ru ter na letališču v Zagrebu.

Zdaj je npr težje ugotav
ljati točno število obiskoval

cev, ki prihajajo v domovino, 
kot prejšnja leta, ko so pri
hajali k natrr s posredova
njem. potovalnih agencij, ki 
so v stikih z matico. Zadnja 
leta pa prihajajo tudi mlajše 
generacije in le redki med 
njithi se oglašajo na matico.

Za Izseljence organizira 
Matica v sodelovanju s Kom
pasom številne Izlete, lani in 
predlanskem se Je teh izletov 
udeležilo 156 rojakov, tri
dnevnega Izleta lani pa 75 
rojakov. Piknika na Otočcu 
se je leta 1962 udeležilo kljub 
dežju 300 rojakov, lani pa 
nad 400, med njimi pa so bili 
prvič tudi rojaki iz Kanade. 
Razen tega so podružnice 
Slovenske izseljenske matice 
same organizirale prireditve, 
izlete ter oglede naravnih le
pot, znamenitosti krajev, zgo
dovinskih, kulturnih spome
nikov In spomenikov NOV

Lani se je uresničila tudi 
dolgoletna želja ameriških 
rojakov. Obiskal jih je vo
kalni ansambel Slovenski ok
tet, številni njegovi koncerti 
v ZDA pa so navdušili šte
vilne izseljence. To gostova
nje pa je uspelo tudi po za
slugi naših rojakov.

Lani je z uspehom gostoval 
v severni Franciji — v Pas 
de Calais tudi ansambel »Ve
seli rudarji« DPD Svobode 
II iz Trbovelj ob 40-letnici 
obstoja Jugoslovanske nasel
bine v tem delu Francije.

Med številnimi rojaki v tu
jini sta zelo priljubljeni stal
ni publikaciji Slivenske iz
seljenske matice »Rodna gru
da« in »Izseljenski koledar« 
ki sta slavili že I0-letnico 
obstoja. Prav takn je popu
larna tudi oddaja RTV Lju
bljana »Za naše izseljence«, 
ki jo poslušajo rojaki v Ev

ropi in‘Sredozemlju. Naklada 
obeh publikacij je okoli 8000 
izvodov in jo pošiljajo v 36 
držav v Ameriki, Evropi, 
Avstraliji in Afriki. IzSle pa 
so tudi nekatere druge publi
kacije, med njimi Učbenik 
slovenskega jezika v angleš
kem, španskem, francoskem 
in nemškem jeziku, brošura 
Amnestija, Vodič po pravnih 
predpisih za jugoslovanske 
izseljenci ter ilustrirano re
vijo o potresu v Skopju in 
drugo.

Delo Slovenske izseljenske 
matice je bilo kot vedno 
plodno in prežeto s skrbjo za 
čim tesnejše stike z našimi 
rojak' v tujini (c)

It GLASILO
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ZBORI DELAVCEV NA RUDNIKU TRBOVLJE

Naloga mladine STT pri dvigu 
produktivnosti

Vsa družbena skupnost si 
prizadeva, da bi povečala 
materialno osnovo in pro
duktivnost dela, hkrati pa iz
boljšala in obogatila življenje 
delovnih ljudi. V ta prizade
vanja se je vključila tudi 
mladina Strojne tovarne Tr
bovlje — še posebej Klub 
mladih proizvajalcev, in si
cer s sodelovanjem v okraj
nem tekmovanju za poveča
nje produktivnosti dela.

Tovarniški komite ZMS v 
trboveljski Strojni tovarni se 
je vključil v tekmovanje z 
veliko mero prizadevnosti in 
z zavestjo, da se mora vklju
čiti v tekmovanje kar največ 
članov ZMS, hkrati pa zajeti 
v akcijo za zviševanje pro
duktivnosti tudi ostale člane 
kolektiva. S tem namenom je 
imenoval tudi več komisij in 
osrednjo strokovno komisijo, 
ki imajo nalogo, da anaiizi-

Inž. Rudi Babič 
novi direktor STT

Na zadnji seji občinske 
skupščine Trbovlje so odbor
niki potrdili imenovanje in
ženirja Rudolfa Babiča za 
novega direktorja Strojne to
varne Trbovlje, hkrati pa 
razrešnico dosedanjega di
rektorja Franca Slapnika, 
ki je prevzel novo dolž
nost v poslovnem združenju 
»SMELT«. P.
Polletne konference
Na zadnjem plenumu ob

činskega komiteja ZMS Tr
bovlje so med drugim raz
pravljali tudi o učnih uspe
hih na trboveljskih šolah. 
Ker poteka med srednješol
sko mladino okrajno tekmo
vanje za dvig učnega uspeha, 
so se na plenumu zavzeli, da 
bi podobno tekmovanje, se
veda v občinskem merilu, 
razpisali tudi med trbovelj
skimi osemletkami. Prav ta
ko so sklenili, da naj mladin
ski aktivi skupaj z šolskimi 
skupnostmi izvedejo do kon
ca tega meseca polletne mla
dinske konference, kjer naj 
bi analizirali učne uspehe 
šole in posameznih razredov 
ter sprejeli konkretne pred
loge zr Izboljšanje učnega u- 
speha.

Na plenumu so spregovo
rili, da bodo morala vodstva 
mladinskih aktivov iz delov
nih organizacij že zdaj raz
mišljati o kandidatih za sko- 
rajšne volitve v organe sa
moupravljanja. Za bodoče 
mlade člane delavskih svetov 
bodo pri občinskem komiteju 
ustanovili Klub mladih u- 
pravljalcev. <pb)

rajo vse predloge, ki zadeva
jo zviševanje produktivnosti 
dela, zraven tega pa ugotovi
jo tudi praktično vrednost 
teh predlogov.

V okviru tekmovanja za 
dvig produktivnosti dela je 
bilo doslej zbrano že 16 pred
logov, ki zadevajo izboljšave 
priprav dela, orodij in spre
membe vrstnega reda delov
nih operacij itd. Za vse te 
predloge je bil izračunan pri
hranek v norma urah ali pri 
izboljšanju kvalitete oziroma 
kvantitete izdelave.

Želeti je, da bi mladina 
Strojne tovarne Trbovlje da
la kar največ predlogov za 
dvig produktivnosti dela, ki 
naj potemludi v praksi vpli
vajo na večjo produktivnost 
v delovni organizaciji. I. V.

13. in 14. februarja so bili 
na vseh obratih Rudnika rja
vega premoga Trbovlje — 
Hrastnik v Trbovljah zbori 
delavcev — proizvajalcev, na 
katerih so rularji razprav
ljali o poslovanju delovne or
ganizacije v lanskem letu, o 
financiranju gradnje vodovo
da in o raznih drugih po
membnih zadevah.

Udeleženci zborov delav
cev so pokazali izredno zani
manje za problematiko grad
nje vodovodnih zmogljivosti. 
Od predloženih variant za

namreč vode nikoli ne zmanj
kalo. Ta način pridobivanja 
pitne vode uporabljajo vsa 
velika mesta po svetu;

— v obstoječem vodnem 
rovu Trbovlje—Zagorje bi 
bilo mogoče izkopati dva do 
tri jaške do nivoja Save, s 
čimer bi prišli do stalnih do
datnih količin vode;

— navrtanje vodnjakov v 
Trbovljah s tem, da bi vgra
dili potopne črpalke, ki bi 
delale po potrebi; dokaz za 
to je, da so bile včasih v Tr
bovljah že zgrajeni vodnjaki,

gradnjo dodatnih zmogljivo-' npr. v koloniji na Njivi itd.
s ti za zajetje vode pod Oj
strico, so nekateri menili, da 
bi morda z manjšimi inve
sticijskimi naložbami dosegli 
isti rezultat v krajšem roku. 
Z ozirom na dejstvo, da so 
izviri vode pod Ojstrico ome
jeni, čeprav bi bili za tre
nutno rešitev zadovoljivi, so 
nekateri predlagali tudi ne
katere možnosti, ki bi jih bilo 
treba proučiti, predno se za
čne z deli, in sicer:

— vprašanje preskrbe s 
pitno vodo naj bi hkrati re
ševali tudi za ostale kraje v 
Zasavju, in sicer s tem, da 
bi zgradili filtrirne naprave 
na Savi; v tem primeru bi

Udeleženci zborov delavcev

so tudi predlagali, da naj bi 
pregledali v prvi vrsti ob
stoječo vodno omrežje, ki 
ima verjetno precej izgub 
zaradi dotrajanih cevi, pre
mikov tal itd. Vsi pa so bili 
mnenja, da je kolektiv rud
nik že v letih 1947—1950 bi
stveno pripomogel k izbolj
šanju preskrbe s pitno vodo, 
ko je na lastno pobudo zgra
dil nove in razširil stare re
zervoarje, položil nove večje 
vodovodne cevi in opravil 
vrsto drugih del. To obnov
ljeno omrežje pa je kolek
tiv predal potem v upravlja
nje »Komunali«. • -tl-

Trboveljski dolgčas
Letošnji pustni čas so si 

Trboveljčani še posebej dob
ro zapomnili. Namesto, da bi 
se zabavali na prireditvah, ki 
jih je bilo lani še nekaj, so 
morali pusta »praznovati«

Star običaj je vsaj letos uto
nil v pozabo. Zakaj? Prepro
sto zato, ker ni bilo nikogar, 
da bi organiziral takšne pri
reditve. Pri vsem tem ni bilo 
čutiti niti gostincev, ki bi bili

doma, medtem ko so v sosed- lahko, če že drugače ne, vsaj
njih krajih drugače.

Negodovanja je bilo več 
kot dovolj. In upravičeno. 
Mesto z 18 tisoč prebivalci 
je bilo za pustne dni dol
gočasno namesto veselo.

Televizijski stolp na Kumu — ena izmed zanimivosti Kuma

Delovni kolektiv Cemen
tarne Trbovlje Je uspešno Iz
polnil relativno visok proiz
vodni plan v letu 1963 v vi' 
šini 175.000 ton cementa. Pri 
Izvrševanju plana so se med 
letom pojavljale večje težave. 
V januarju In v prvi polovici 
februarja je bila peč »Krupp« 
v generalnem popravilu. Z 
remontom se je občutno 
zmanjšala proizvodnja klin- 
kerja, glavnega polproizvoda 
v proizvodnem procesu ce
menta. Poleg tega pa je v 
mesecu oktobru primanjko
valo surovine — blata zaradi 
premajhne zmogljivosti dro
bilca v kamnolomu in pa za. 
radi premajhne zmogljivosti 
dovodnih naprav za elekt
rično energijo V letu 1963

Poslej več cementa
so bile zmogljivosti mlinov 
za proizvodnjo cementa pre
majhne in so predstavljale 
tesno grlo v proizvodnem 
procesu. Kapacitete oziroma 
možnosti za večjo proizvod
njo v letu 1964 pa se bodo 
povečale, ko bo pričel redno 
obratovati mlin cementa »Li
tostroj 11«, zmogljivosti 40 
ton na uro.

Velike težave ie Imelo pod
jetje tudi z odpremo cemen
ta, predvsem zaradi pomanj
kanj- vagonov Od naročenih 
7887 vagonov, so jih prejeli 
le 5917 Pomanjkanje vago 
nov so poskuša'1 nadomestiti 
s kamionsko odpremo ce
menta Tako st v letu 1965 
odpremil! 45.954 ton cemen
ta * kamioni v leto 1963 pa

finančno zainteresirani za to. 
Neizkoriščene so bile dvorane 
v društvenih domovih in 
foyer Delavskega doma.

V koš so nas dali manjši 
sosednji kraji, čeprav za 
takšne prireditve nimajo to
likšnih možnosti, vsaj glede 
prostorov, kot v Trbovljah. 
Toda imajo smisel za orga
nizacijo tovrstnih zabav.

Ko razpravljamo o skraj
šanem delovnem času, bo po
trebno razmišljati tudi o pro
stem času. Ce izvzamem to
krat kulturne prireditve, te
levizijo, izlete ipd. preosta
nejo prireditve, za katere je 
vedno dovolj zanimanja, to 
je ob Novem letu, pustu itd. 
Teh bo moralo biti nedvom
no več. Zdaj pa, jih ni. Drži 
tudi ugotovitev, kar je doka
zal še posebej zadnji čas, da 
je vedno manj organizator
jev. Vse dosedanje zabavne 
prireditve pa so -nasprotno 
pokazale, da je pa obiskoval
cev vedno dovolj.

Prejšnji teden so vsi, ki 
so živeli v pričakovanju, da 
se bodo lahko pozabavali v 
Trbovljah, ostali praznih rok. 
Kdo je kriv za to? Res nihče? 
Seveda je — dolgčas, ki ga 
v Trbovljah vsakokrat ne 
znamo preganjati? (P)

Trbovlje

Inž. H. Clemenz 
novi vodju 0SRD

že 82.527 ton oziroma 81 •/• 
več.

V letu 1964 predvidevajo še 
večje proizvodne nspehe, kar 
potrjujejo že doseženi rezul ami^mill^™^ifflBiHitaitf3ii8ga
tat! v januarju 1964. CO.

plranju novih ln saniranju 
starih rudnikov. Pokojnemu 
vodji oddelka gre za dosego 
takih uspehov polno prizna
nje; kolektiv Rudnika rjave
ga premoga Trbovlje - Hrast
nik, posebej pa Se oddelka za 
specialna rudarska dela, pt 
ga bo ohranil v najboljšem 
spominu

Odslej bo po sklepu osred
njih samoupravnih organov 
Rudnika rjavega premoga 
Trbovlje - Hrastnik vodil ta 
oddelek inž. Hubert Clemenz.

26. januarja je umrl v Lju
bljani na svojem domu ji- 
rektor oddelka za special
na rudarska dela Rudnika 
rjavega premoga Trbovlje 
Hrastnik inž Jože Gostiaš 
Oddelek |e vodil od ustano
vitve v letu 1953, in to izred
no uspešno KolektI oddelka 
se le v tern času Izredno uve- 
1 la vil on vse! državi nri od-
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DOL: 0 KRAJEVNI SKUPNOSTI NAJ ODLOČIJO OBČANI! Pridobili si ugled!
Na zadnji seji krajevne or

ganizacije SZDL na Dolu pri 
Hrastniku so razpravljali tu
di o ustanovitvi krajevne 
skupnosti za to območje. 2e 
na prejšnjih zborih volivcev 
je bilo ugotovljeno, da Je tre
ba zagotoviti nemoteno delo
vanje -vzgojno varstvene u- 
stanove, nanizane pa So bile 
še potrebe na področju soci
alnega skrbstva, zdravstva 
Itd., kar vse kaže, da občani 
čutijo potrebo po krajevni 
skupnosti.

Glede ustanovitve krajev
ne' skupnosti obstojajo tri 
možnosti:

— krajevna skupnost naj 
bi zraven Dola obsegala še 
okoliške kraje Kovk, Kal, 
Mamo itd.;

— krajevna skupnost naj 
bi bila ustanovljena samo za 
področje Dola; v okoliških 
vaseh naj bi ustanovili režij
ske odbore;

— ena krajevna skupnost 
naj bi bila ustanovljena za 
Hrastnik in Dol.

Po mnenju udeležencev 
zadnje seje vodstva krajevne 
organizacije SZDL na Dolu 
bi bila najprimernejša usta
novitev ene same krajevne 
skupnosti za Hrastnik in Dol;

ta oblika pa bi tudi ustrezala Vodstvo organizacije ZMS je v zadnjem obdobju teme- 
stopnji razvoja komunalnega Ijito proučilo delovanje mladih rudarjev na družbeno-pttli- 
sistema, precej pa bi prispe- ličnem, ekonomskem in proizvodnem področju dela na obra- 
vala tudi k oblikovanju celo- *- ,T—1—11— J- WM- - ■*—■*-
vite družbeno-politične skup
nosti.

Katera od predlaganih va
riant bo sprejeta, pa bodo 
odločali občani na zborih vo
livcev. D. M.

lih Hrastnik in Dol. Ugotovljeno je bilo, da je z doseda
njim razvojem sistema dela dana možnost za večjo aktiv
nost in vpliv mladinske organizacije pri reševanju posa
meznih vprašanja organih samoupravljanja, družbeno-poll- 
tičnih organizacijah in v proizvodnem procesu rudnika. Za

Izobraževanje hrastniških rudarjev
Družbeno-politične organi- davanj. Zraven tega obiskuje 

zacije obratov Hrastnik In 10 rudarjev politično šolo pri 
Dol Rudnika rjavega premo- ObK ZK Hrastnik. Pa tudi 
ga Trbovlje — Hrastnik so v Rudniški komite ZMS je pri

na zborih volivcev
Na zadnjem zboru volivcev 

v Čečah so prebivalci raz
pravljali o družbenem planu 
in proračunu občine Hrast
nik za leto 1964. Zbora se je 
udeležilo okrog 18 °/» volivcev 
te^a razsežnega terena. Raz
prava je bila živahna. Voliv
ci so razen o nekaterih ko
munalnih vprašanjih Ceč, 
spregovorili tudi o drugih 
vprašanjih, ki se tičejo raz
voja komune. Volivce je med 
drugim zanimala tudi grad
nja zdravstvenega doma, 
kakšne zdravstvene službe 
bodo v njem, kako je z grad
njo kulturnega doma, trgov- 

Z raznimi oblikami izobra- sitega centra v spodnjem delu 
ževanja želijo v Hrastniku Hrastnika in financiranje teh 
dopolniti znanje družbeno- objektov. Na zboru volivcev

, , ...___,__ _ . , političnih delavcev, ki so za- s0 sprožili tudi vprašanje u-
3 proizvodnje in posleni na rudniških obratih, 8tanovitve krajevne skupno-

tehnološkega procesa odko- ^ jih usposobiti za še uspeš- sti v Čečah oziroma možnosti,
pavanja, mesta in vloge druž- nejše delo na vseh področjih, 
beno-političnega delavca v ™ p

pogojih delovanja, nadaljnje 
decentralizacije samouprav-
ljanja to še vrsto aktuaj- CUmi ZK ODiaVnOVCIjO

osnutek statuta

krepitev organizacije ZM je potrebna konkretnejša akcija 
za rešitev nekaterih vprašanj, ki zanimajo mladega rudarja. 
Ker so doslej aktivi ZMS posvečali premajhno pozornost 

ČEČE* Dobra udeležba družbeno-ekonomskemu izobraževanju mladih rudarjev, so
~ zadnjem času začeli obravnavati ta vprašanja, hkrati

tem letu pripravile večerno 
politično šolo za vse družbe
no-politične delavce s teh 
dveh obratov. Program šole 
obsega 20 tem s področja sa
moupravljanja in družbenega 
upravljanja, statuta občine 
in delovne organizacije, pre
hoda na 42-urnl delovni te
den, perspektiv organizacije,

pravil serijo 10 predavanj za 
mlade rudarje v samskem 
domu (predvsem poljudno
znanstvene narave) in je vla
dalo zanje precejšnje zani
manje.

v zadnjem času zaceli obravnavati ta vprašanja, hkrati pa 
začeli intenzivneje delati z mladimi rudarji, ki živijo v 
samskem domu.

Ko je vodstvo organizacije. ZMS razpravljalo o vsebini 
In oblikah dela, je tudi ugotovilo, da je osnovna naloga an
gažiranje za reševanje notranjih problemov rudnika. Tako 
si bo organizacija pridobila ugled ne samo med člani ZMS, 
pač pa tudi med rudarji in občani. Pri mladini pa se bo 
vzporedno razvila tudi zavest, da je s pomočjo organizacije 
ZMS mogoče reševati vsa vprašanja.

Program dela mladine je obširen. Vsebuje delovne ak
cije, srečanja z mladino iz drugih delovnih organizacij, 
tekmovanja in druge prireditve. Ker nekaj časa zabavno, 
športno in kulturno življenje ni bilo razvito, hočejo to zdaj 
nadoknaditi, hkrati pa preprečevati tudi fluktuacijo mladih, 
ki odhajajo v druge kolektive, koder jim nudijo mimo višjih 
osebnih dohodkov tudi večje možnosti za zabavo in udej
stvovanje. T P.

da bi skupnost v sedanjih 
pogojih še obstajala.

M. K.

nlh vprašanj s področja eko
nomike in delitve dohodka

15. februarja je bil končan 
prvi ciklus predavanj, obis
kovalo pa ga je 96 družbeno

»DOGRADILI BOMO ZADRUŽNI DOM!«
Pred dnevi je osnovna or

ganizacija ZK v »KOP« 
Hrastnik razpravljala o dru-

Tako so sklenili vaščani 
Prapretna na zadnjem zboru 
volivcev, na katerem so raz- 
pravljall predvsem o družbe-

zmanjševanju števila zapos
lenih ter predlagali, da naj v 
7-letnem planu gospodarske
ga in družbenega razvoja

političnih delavcev — rudar- gem delu osnutka te delovne nem planu občine Hrastnik predvidijo ustanovitev dodat-
jev. 25. februarja pa bodo 
začeli z novim ciklusom pre-

Zbor proizvajalcev 
o izgradnji mesla

V začetku februarja je bil 
v Hrastniku zbor proizvajal
cev, zaposlenih v Komunalno 
obrtnem podjetju »KOP«, 
NB, »Sijaju«, PTT in »Elek- 
tro«, na katerem so največ 
razpravljali o urbanističnem 
načrtu Hrastnika in v zvezi

organizacije. Člani ZK so 
menili, da je osnutek preob
širen in da naj ne bi vsebo
val določil, ki so že v zako
nih. H. C.

za letošnje leto. Volivci so se 
zelo- zanimali za vrsto vpra
šanj v zvezi s predlogom 
družbenega plana, zlasti še 
o razmerah v industriji in 
obrti. Govorili so o rekon
strukcijah v industriji in

ne industrije, kjer bo mogo
če zaposliti odvečno in novo 
delovno silo.

Na zboru volivcev so skle
nili, kot smo zapisali že v 
uvodu, da je treba letos do
končno urediti zgornje pro-

VESTI IZ PODKRAJA
V vasi Podkraj pri Hrast

niku leže domačije ponekod 
daleč druga od druge po po
bočjih, ki se dvigajo nad

Precejšen problem v Pod
kraju predstavlja žičnica čez 
Savo v bližini Zidanega mo
sta. Njen lastnik jo je brez

s tem o nadaljnji izgradnji strugo Save. Zato je otež- kakršnegakoli vzroka onespo- 
mesta. Zraven tega pa so 
obravnavali še predlog druž
benega plima hrastnlške ob
čine za leto 1964. H. C.

kočeno tudi delo nekaterih 
organizacij, društev pa sploh 
ni, ker nimajo možnosti ob
stoja.

Na zadnjem zboru volivcev 
so občani razpravljali o druž
benem planu občine Hrastnik 

leto 1964. Pozdravili so 
— ---—Biadnjo zdravstvenega doma 

del pri gradnji Doma druž- v Hrastniku, za katerega so

Z gradnjo doma bodo 
nadaljevali

Krajevni odbor Čeče

šobil za prevoz, s čimer je 
prizadel delavce in ostale, ki 
so se vsak dan vozili z njo 
preko Save. Prav tako so 
presenečeni tudi tisti, ki pri
hajajo iz Zidanega mosta, da 
bi se z žičnico prepeljali čez 
Savo in nadaljevali pot na 
Kum. Najbrž se ob tem tudi

napripravlja na'™ nadaljevanje - ^vstveneg/doma %*£&*£$ v^Tnem
b!LthriorgranlMclj Takor^t- 7 “rast"lk“- “ katerfga 50 mostu ni nobenega obvestila, šofer. Trbovlje, Savinjska benlh organizacij. Kakor m tudl samj zainteresirani. Zve- (mk) ln Vera Bočko, frizerka,

klus predavanj bo mladim 
ljudem razkril vrsto vpra
šanj, s katerimi se srečujejo 
v vsakdanjem življenju, 
medsebojnih odnosih, kolek
tivu. (pb)

Hrastnik
GIBANJE PREBIVALSTVA

HRASTNIK
Rojstev na domu ni bilo!
Poroke: Leopold Kovačič, 

4
tro bo vreme ugodno, bodo dell so tudl( kako se delljo 
pričeli z deli, saj predstavlja gredstva za šolstvo.
pomanjkanje prostorov vsem ______
organizacijam precejšnjo ovl-

r0OdbonrJ1krajeenDn2eskupnostl POSlOVUO Sodelovanje 
organizacije SZDL ima v Mizarska delavnica Komu- 
svojem programu zimskega nalno obrtnega pod »KOP« 
izobraževanja več predavanj, Hrastnik namerava v tem le-
tako o sadlarstvu zdravstvu tu sodelovati s tovarno AL- nlk. Ena deluje za področje . _ _
in obrambni vzgoji prebival- PREM iz Kamnika, za katero Rudnika, drugo pa obiskuje- Boben 19 — stara 64 let; An- priložnosti bodo tudi obdarili 
st ' bodo Izdelovali manjšo opre- Jo mladinci Steklarne ln To- drej Vabič, upokojenec, Pie- vse ženske na področju Doto,

M. K. mo za prodajalne. H. C. varne kemičnih Izdelkov. CL

Šola za življenje 
tudi v Hrastniku

V četrtek eo v Hrastniku 
pričele delovati dve šoli za 
življenje, ki Ju organizira 
občinski komite ZMS Hrast-

Hrastnik 276; Vladimir Art- 
vlga, sklad., Hrastnik 253 in 
Emilija Kotnik, del., Hrast
nik 253; Rudolf Bedenik, 
ključavničar, Dol 121 in A- 
lojzija Zagorc, kurirka, Mar
no 40.

Smrti: Neža Lepornlk, ro
jena Nemivšek, gospodinja,

ako 6 — star 86 let.

store v Zadružnem domu. 
Dom je že več let nedograjen 
in počasi propada, kljub te
mu, da nekaj vaščanov skrbi 
vsaj za najnujnejše vzdrže
vanje. Občani že več let zbi
rajo denar in material za do
graditev doma; nekaj sred
stev pa sta zbrala tudi kra
jevni odbor in podružnica 
KO SZDL. O dograditvi za
družnega doma Prapretno je 
pred dnevi razpravljal še šir
ši aktiv v prisotnosti pred
sednika Občinske skupščine 
Hrastnik, Milana Babiča in 
se dogovoril o vrsti zadev, ki 
so v zvezi z deli pri dogra
ditvi doma.

Z deli bodo začeli v lastni 
režiji. Najprej bodo uredili 
sobo, ki bo služila organiza
cijam; pozneje pa bodo ure
dili še ostale prostore. Za 
ureditev sobe za potrebe or
ganizacij imamo že zbran 
material. Tako bi bil rešen 
eden od problemov Prapret
na, o katerem so razpravljali 
na vseh sestankih in zborih 
volivcev. F. P.

Na praznovanje 
se že pripravljajo

Na Dolu pri Hrastniku so 
že začeli s pripravami za 
praznovanje 8. marca — med
narodnega dneva žena. V te
lovadnici bodo pripravili 
akademijo, po njej pa dru
žabni večer za ženske. Ob tej

ki so stare nad 75 let. D. ML
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O zagorskih trojčkah — te so se rodile lani v družini rudarja Krhlanka v Zagorju 
v Mestni porodnišnici v Ljubljani 12. aprilaob Savi — in o skrbi zanje ne bi želeli pole
mizirati z nikomer (niti ne z ljubljansko »Tedensko tribuno«, ki je posvetila Alenki, Bre
di, in Cvetki pred tedni daljši sestavek). Želimo zapisati le tista dejstva, ki govore v 
prid naši — v naslovu poudarjeni — trditvi, da zagorske trojčke doslej niso bile pozab
ljene!

STATUT V JAVNI RAZPRAVI
Predsednik Komisije Občinske skupščine Zagorje ob 

Savi za izdelavo novega statuta občine in podpredsed
nik Skupščine občine Brane Vipotnik je povedal, da 
bo imela danes popoldan komisija sejo, na kateri bo 
pregledala zadnje gradivo iz osnutka statuta zagorske 
občine, hkrati pa se dogovorila za potek javnih raz
prav, ki^jih bo pripravila komisija skupaj z občinskim 
odborom SZDL.

Tako je mogoče pričakovati, da bo prihodnji teden 
že drugo zasedanje splošnega družbeno-političnega zbo
ra zagorske občine, na katerem bodo razpravljali o 
osnutku novega občinskega statuta in ga dali potem 
v javno razpravo. (ma)

Januarski plan presežen za 
33,4 odstotkov

Zajeten spis (le-ta nosi šte
vilko 56/a-K-10/63) na refe
ratu za skrbništvo Občinske 
skupščine Zagorje ob Savi 
pravzaprav priča le o delu 
skrbi za 'zagorske trcgčke, ki 
pa se ne odraža samo v de
narju, pač pa tudi v drugih 
oblikah. Omeniti velja, da so 
tako ustrezne službe Občin
ske skupščine Zagorje ob Sa
vi in tudi sindikalna podruž
nica zagorskih rudarjev — v 
danih pogojih — storili pre
cej.

Razumljivo je, da so trojč
ke presenetile družino Krh- 
lanko, ki je že imela tri o- 
troke. Ker je bil zaslužek ru- 

• darja Krhlanka tedaj okrog 
20.000 dinarjev (brez otroških 
dodatkov) in z ozirom na ne
katere druge okoliščine so 
predlagali staršem, da naj bd 
dali vsaj eno od deklic v rej
ništvo. Ko so trojčke prinesli 
6. julija iz ljubljanskega 
Dečjega doma domov, so 
starši le pristali, da so oddali 
v rejništvo V. Razpotniku 
(za kar odstopi Krhlanko sa
mo otroški dodatek). Z ozi
rom na nizek osebni dohodek 
pa je bilo tudi omogočeno, 
da je V. Razpotnik vzel k 
sebi na ' zahtevnejše delo 
Krhlanka. Tako se je Krh- 
lanku povečal osebni doho
dek na okrog 38.000 dinarjev 
(brez otroških dodatkov), - 
vendar je treba omeniti, da 
je Krhlanko v januarju letos 
to delo zapustil.

Res, stanovanje družine 
Krhlanko v »potiskali« ni

Politična šola 
začela z delom

V ponedeljek Je začela z 
delom Politična šola pri ObK 
ZK. Pouk je letos prvič str
njen in bo trajal šest dni. 
Sola ima namen nsposabljajti 
proizvajalce za aktivne druž- 
beno-polltične delavce, -k-

najboljše. Ko so lani začeli 
proučevati možnosti za za
menjavo stanovanja, je mati 
trojčk izjavila, da naj jih pu
stijo kar v tem stanovanju, 
češ da bo imela otroka v so
bi (ki je kolikor toliko pri
merna za bivanje). Navzlic 
temu zdaj spet razmišljajo, 
da bi zagotovili družini Krh
lanko drugo stanovanje.

Omeniti pa še velja, da 
stalno bdi nad zdravjem za
gorskih trojčk ustrezna pa
tronažna služba Zdravstve
nega doma Zagorje ob Savi.

Zapisali smo že, da ne bi 
radi govorili o tistem delu 
pomoči, ki jo je mogoče iz
raziti v denarju in v blagu, 
in ko so jo doslej nudili Ob
činska skupščina Zagorje ob

Savi (mleko, oblačila), RK 
Zagorje (denar in živila) ter 
sindikalni pododbor rudniš
kega obrata Kotredež. Ven
dar vse kaže, da je najbolj 
zaželena in cenjena le denar
na pomoč; vprašanje pa je, 
če bi bila take vrste pomoč, 
namenjena deklicam, racio
nalno porabljena.

Zagorske trojčke za zdaj 
niso pozabljene, čeprav ne 
prihaja ■ pomoč le v denarju. 
Trojčkam je treba nuditi po
moč — v vseh možnih obli
kah — tudi v prihodnje. 
Vendar velja poudariti, da 
sta za njihovo rast soodgo
vorna tako starša kot druž
ba. In na to ne gre pozabiti!

-Mn-

I Proizvodni plan Tovar
ne elektroporcelana Izlake za 
leto 1964 predvideva proiz
vodnjo izdelkov v vrednosti 
924 milijonov dinarjev. V 
mesecu januarju je kolektiv 
predvidene naloge presegel 
kar za 33,4 •/•.

■ Osnutek .statuta delovne 
organizacije jfe v razpravi že 
od decembra lani; delavski 
svet pa je spglašal s prečišče
nim besedilom. O osnutku 
statuta Tovarne elektropor
celana Izlake je razpravljala 
pred dnevi tudi komisija za 
statute pri občinski skupšči
ni Zagorje ob Savi.

Zagorje
BRUTO PRODUKT VEČJI ZA 72 ODSTOTKOV

Prejšnji četrtek je zasedal 
delavski svet Tovarne eks
plozijsko varnih elekjtrona- 
prav »TEVE — VARNOST«. 
Na zasedanju so razpravljali 
o zaključnem računu za leto 
1963 in ga potrdili. Lani se 
je v »TEVE — VARNOST«
— v primerjavi z letom 1962
— povečal bruto produkt za 
72 •/». Kljub težavam v pr
vem polletju je delovna or
ganizacija ustvarila planira

na sredstva tudi za sklade.
Na seji delavskega sveta 

je bilo poudarjeno, da bodo 
letos posvetili še večjo skrb 
izobraževanju strokovnih 
kadrov; s tem namenom je 
delavski svet tudi sklenil zvi
šati dosedanje postavke šti
pendij. Poudarjeno pa je tudi 
bilo, da so se lani — skladno 
z večjo proizvodnjo — pove
čali tudi osebni dohodki, saj 
se je — v primerjavi z letom

Statut krajevne skupnosti Podkum. 
že v javni razpravi

1962 — povečal neto osebni 
dohodek na zaposlenega pov
prečno za okrog 8000 dinar
jev.

Čeprav je v »TEVE — 
VARNOST« zaposlenih okrog 
110 žensk, v 19 članskem de
lavskem svetu in 7-članskem 
upravnem odboru doslej ni 
bilo nobene ženske. Zato so 
na seji delavskega sveta po
udarili, da bodo morali v pri
pravah na volitve v samou
pravne organe razmisliti tudi 
o udeležbi žensk v teh orga
nih. Z. P.

V nedeljo je bil v Podkumu 
sestanek članstva krajevne 
organizacije SZDL. Sestanka 
sta se udeležila tudi predsed
nik občinskega odbora SZDL 
Zagorje ob Savi Slavko 
Ajtič In republiški poslanec 
Mirko Draksler.

V Podkumu so že pred ča
som Imenovali posebno ko
misijo, sestavljeno Iz pred
stavnikov družbeno-politič
nih organizacij in društev, ki

j£ imela nalogo pripraviti 
osnutek statuta krajevne 
skupnosti. Komisija je osnu
tek pripravila in ga predlo
žila v obravnavo. Bistvenih 
pripomb k osnutku ni bilo, 
zato Je bilo sklenjeno, da se 
ga da v javno razpravo.

Omeniti velja, da so v Pod
kumu prvi na področju za
gorske občine Izdelali osnu
tek statuta krajevne skup
nosti, in to samostojno, (ma)

Januarski
proizvodni dosežki, 
priprave na plenum

Včeraj je zasedala gospo
darska komisija ObSS In 
skupaj s predsedstvom Ob
činskega sindikalnega sveta 
Zagorje ob Savi razpravljala 
o januarskih proizvodnih do
sežkih zagorskih delovnih or
ganizacij In o pripravah na 
plenum ObSS Zagorje, ki bo 
zasedal 21. februarja.

■ Vse potrebne analize za 
prehod na 42-urni delovni te
den so v izdelavi, prav tako 
pa so v teku tudi priprave za 
prehod. Računajo, da bodo 
analize izdelali najkasneje do 
konca meseca aprila in potem 
začeli z dokončnimi razpra
vami o prehodu. M. F.

Prva faza regulacije 
Medije do leta 1965
V Zagorju ob Savi že ne

kaj let računajo s pričetkom 
regulacije potoka Medija. 
Začetek del je bil doslej že 
nekajkrat odložen, ker ni bil 
znan nivo priključka na novo 
Zasavsko cesto.

Ob nadaljevanju del na no
vi Zasavski cesti in v zvezi 
z gradnjo mostu čez Savo v 
Zagorju ob Savi izstopa po
treba po regulaciji Medije. 
Za zdaj je nekaj predlogov, 
kako regulirati potok. Te 
predloge proučujejo. Regula
cija Medije — in sicer na 
prvem odseku od sotočja 
Medije in Kotredežčice do iz
liva v Savo — mora biti kon
čana do dograditve mostu 
čez Savo, se pravi, predvido
ma do konca leta 1965. -k

Večjo samostojnost 
komisijam

Izvršni odbor občinskega 
odbora SZDL Zagorje ob Sa
vi je zadnji četrtek razprav
ljal o finančnem poslovanju 
v preteklem letu, o delu ko
misij pri ObO SZDL; anali
ziral je zadnje zbore voliv
cev in obravnaval nekatere 
zadeve v zvezi z začetkom 
javnih razprav o novem sta
tutu občine Zagorje ob Savi.

V razpravi o delu komisij
pri ObO SZDL je bilo pou
darjeno, da bo treba njihovo 
delo v prihodnje poživiti, 
hkrati pa doseči njihovo več
jo samostojnost, da ne bo 
treba več prevzemati njiho
vih nalog Izvršnemu odboru 
ObO SZDL. (n)
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Proizvodni dosežki zadovoljivi
1 Fizični obseg Industrijske proizvodnje v januarju je za zarski proizvodnji so uvedli

26.7 •/• večji kot v istem razdobju leta 1963. Plan fizičnega
obsega sta dosegli le Lesna industrija in Predilnica, medtem 
ko so ostale delovne organizacije pod planom, 

fakturirana realizacija je
za 1 •/« pod planiranim pora
stom, ker nobena delovna or
ganizacija te realizacije ni 
dosegla, iz česar izhaja, da je

januarju 1963. Rezultat pla
čane realizacije n ero kaže. 
da so gospodarske organiza-

pa je bil v januarju dosežen 
v izvozu, saj je realiziran z 
10,5 •/» celotnega letnega pla-

v strojni delavnici dve izme
ni, zaradi večjih serijskih del 
v mesecu januarju. V Lesni 
industriji so plan izvoza re
alizirali le s 1 to pa za
radi tega, ker še nimajo skle
njenih zaključkov z inozem-

Realizacija količinskega 
plana v LESNI INDUSTRIJI 
je 8,6 '/o, fakturirana re- 
alizaclja s 62*/«, plačana skimi kupci.

___ . . . pa s 7,2V«. V primerjavi Rudnik Sitarjevec izkazuje
bila prodaja v mesecu janu- z januarjem preteklega leta realizacijo količinskega plana 
arju razmeroma slaba, čeprav je količinska proizvodnja 3 3 •/», finančni plan s 2,5 °/o. 
je bila za 9,7 •/• večja kot v večja za 28,5'/», fakturirana v primerjavi z januarjem le- 

_ .... realizacija se je zmanjša- ta 1963 je količinska proiz-
la za 22,1 •/•, plačna pa vodnja za 29*/» večja, fi- 
povečala za 17,7 •/». Da se nančna pa za 2,2 •/» manjša 

dje v januarju dosegle 8,2•/• je količinska proizvodnja po- plan ni bil dosežen zato, ker
letnega plana. Dober rezultat večala, je vzrok v tem, ker niso pridobivali svinčenega

so na žagarskem obratu u- koncentrata iz halde garadi 
vedli tri izmene, povečanje prevelikega mraza, medtem 
furnirske proizvodnje pa je ko je bil v plan svinčevega

na izvoza, kar je za 2^2 '/» nad doseženo zaradi boljšega iz- koncentrata iz jamske rude
koriščanja zmogljivosti fur- 

v mi-
planom

Ce primerjamo podatke po tarskega stroja. Tudi
posameznih delovnih organi- _____
zacijah je stanje naslednje:

dosežen, proizvodnja barita 
pa v januarju sploh 'ni bila 
olanirana. M U.

Nerazumevanje - toda zakaj ?
Zbori volivcev na področju litijske občine, na kate

rih so občani razpravljali o predlogu družbenega plana 
in proračuna občine za leto 1964, niso bili najbolje 
obiskani. Zbori volivcev so bili sklicani na terenu v 
27 volilnih enotah, a so jih morali v 6 volilnih enotah 
zaradi slabe udeležbe ponovno sklicati.

Ko je širši politični aktiv organizacije SZDL litijske 
občine analiziral zbore volivcev, je med drugim ugo
tovil tudi nezanimanje občanov za družbeni plan in 
proračun, saj so občani na zadnjih zborih razpravljali 
v večini primerov le o potrebah; slabost pa je bila tudi 
v tem, da je bilo gradivo pripravljeno preveč strokovno 
in tako za dobršen del občanov teže razumljivo Sicer 
pa tudi krajevne organizacije SZDL niso storile vse. 
da bi zagotovile boljšo udeležbo na zborih volivcev.

Na zadnjih zborih volivcev so občani Litije razprav
ljali največ o nekaterih vprašanjih v zvezi s komunalno 
dejavnostjo in davki. Največ predlogov in sklepov za
deva ceste (12), vodovode (6), druge komunalne zadeve 
(4); turizem (4) itd. Občinska skupščina Litija bo zdaj 

_ vse sklepe in predloge z zborov volivcev proučila in 
pripravila za naslednje zbore volivcev poročilo o mož
nostih za realizacijo oziroma o realizaciji sklepov.

V Predilnici znaša realiza
cija količinskega letnega pla
na 10,2 •/•, vrednostnega po 
fakturirani realizaciji 8,24/e, 
po plačani realizaciji 9,6 •/•. 
Primerjava z letom 1963 ka
že, da je količinska proizvod
nja za 28,9 •/• večja, fakturi
rana za 11'/*, plačana pa za 
103,9'/». V Predilnici so do-

Prehod na 42-urni 
delovni teden

V delovnih organizacijah sestanek v novi šmarski šoli
so se

Sodelovanje šole in družine se izboljšuje
Vabilu na prvi roditeljski polletju še izboljšal, ker so ga ti v šoli dobrih uspehov,

se zdaj izboljšali tudi pogoji ker jih pot pošteno utrudi.
n« 1.1,» _so se odzvali mnogi starši, za učenje. Starše je seznanil največkrat pa morajo uprav-

*war*CJ" ****** *- ------- *---------- še z redom na šoli In z neka- Ijati razna dela tudi doma.
z ravna-

tako da je bila prostorna av- še z redom na šoli in z neka- ijati razna dela tuc 
so pred časom imenovali po- ja napoinjena do zadnjega terlmi problemi, ki jih bo tre- Starši so skupaj
sebne komisije, Id proučujejo sedeža.

segli tako proizvodnjo delno možnosti za čimprejšnji pre- 
tudi z nadurnim delom, gle
de na velike potrebe kupcev

Ravnatelj šole, Jože Gro
ba v kratkem rešiti. Tako teljem ugotovili, da se sode- 
šolska kuhinja ne more pri- lovanje šole In družin iz leta

in izvoza tako. da so proiz
vedli 60 ton preje več, kot je

“ ~ -•
hom v prvem polletja. Kljub jena, ko bo pa topleje, bodo ni, niso edina oblika sodelo-

V PREDILNICI LITIJA so temu- da J® *°la gostovala od

pri izvozu, saj Je bil plan iz
voza realiziran oziroma pre-

skrajšanj delovni čas že 
začetku letošnjega leta, ven-

1964 v zasilnih učilnicah, je 
uspeh zelo dober, saj znaša

___________ _ za vso šolo 75'/*. Najboljši
sežen, ker znaša 46.596 $ ali dar se ,e dobava novih stro- uCni usPehi » bu' doseieni v 
£5'/. celotnega letnega pla- ^ ^ ------------------------------- -

V Industriji usnja Šmartno ^eravajo sdaj preiti na 42-
je realizacija količinskega urni delovni leden v janu

arju 1965.

nčenci zemljo zravnali in 
uredili steze, grede in sadov
njak.

Starši so se v razpravi za
vzeli za ureditev prevoza od
daljenih otrok v šolo. Solo

vanja. Starši radi prihajajo 
h govorilnim uram na se-

Litija
osmem razredu, najslabši pa namreč obiskuje precej učen- jtanklh pa ,ih ae *amm*jO 

da na- v v a' razredu. Pripomnil je, cev, ki so oddaljeni več kot samo olrok0ve ocene, pač pa

plana 6,8 °/», fizičnega po pla
čani realizaciji 7,4 "/o, po fak
turirani realizaciji 6,6'/». Pri
merjava z letom 1963 kaže, 
da je količinska proizvodnja 
povečana za 14,8 %>, fakturi
rana realizacija na 20,3 %>, 
plačana pa za 38,7 •/*. V tej 
delovni organizaciji je vpli
valo na neizpolnjevanje pla
na proizvodnje pomanjkanje 
električne energije, mraz in 
nedokončana rekonstrukcija.

Tudi v Industriji usnja so 
zabeležili uspeh pri Izvozu, 
saj Je bilo realizirano 10,8 •/• 
celotnega plana ali za 64.100 
$ V primerjavi z januar
jem 1963 se Je Izvoz letos po
večal kar za 71.7 •/*

Industrija apna Kresnice 
Je proizvodni plan presegla ln 
sicer pri apnu za 17 •/*, pri 
tolčencu pa celo za 82Ve To 
povečanje Je rezultat pred
časno opravljenih remontnih 
del pri veliki peči Negativno 
Je vplivalo na proizvodnjo le 
pomanjkanje premoga Fizič
ni obseg Industrijske proiz
vodnje je bil realiziran 6.6'/» 
finančni po fakturirani reali
zaciji s 6,7 •/*, po plačani pa 
4,2 •/* Primerjava z januar
jem 1963 kaže. da* je količin
ska proizvodnja letos za 
51,7 V* večja, fakturirana re
alizacija za 96 Ve, plačana pa 
za skoraj 6 krat, ">

V LESNI INDUSTRIJI LI
TIJA je posebna komisija že 
Izdelala predlog za skrajšanje 
delovnega časa v mizarskem 
obratu Šmartno, vendar sta 
zaenkrat še dve varianti In 
sicer, da bi se delalo na vseh 
delovnih mestih po 7 ur 
dnevno ali pa 5 dni po 8 ur 
in vsako četrto soboto Pro
blem je le montažna skupi
na, katere delovni učinek za
vist v glavnem le od fizične
ga učinka, v manjši meri pa 
od organizacije dela na grad
bišču. Na rekonstruiranem 
žagarskem obratu v Zagorici 
ki bo začel obralo viti pred
vidoma 1. maja. nameravajo 
takoj ivestl 42-urnl delovni 
teden, ker Je povečana pro
izvodnja zagotovljena, saj je 
zmogljivost novega vertikal
nega polnnjarmenika dosti 
večja, kot pa sl bo obral la
hko nabavil hlodovine, glede 
na surovinsko zaledje. Po
sebna komisija Ima nalogo 
pripraviti ves potreben ma
terial za Izdelavo analize V 
glavnem pa so mnenja te to
liko proučena, da bo mogoče 
uvesti skrajšani delovni čas 
za večino delovnih mest. ra

da se bo uspeh v drugem dve uri In ne morejo .dose- se posveUijejo z učitelji tudi
------------------------------------------------------------------------------ o raznih vzgojnih problemih.

, .. „w »Tako lahko spremljajo skoziSAVA: Prvi prispevki vaščanov za vSe iet0 otrokovo deio m živ- 
transformatorsko postajo IX

celoten prispevek, spehe. Ena od najtesnejšihPreobremenitev električne- teri pa 
ga omrežja Je bila za prebi- Čeprav je potreba po trans- oblik sodelovanja Sole in dru-

formatorski postaji več kot 
očitna, nekateri nočejo pla- 
čati prispevka, ker menijo, 
da je zanje sedanja napetost 
električnega toka zadostna.

valce Save in Spodnjega Lo
ga že nekaj let problem, za 
katerega je kazalo da ga ne 
bo mogoče rešiti Zgraditev 
transformatorske postaje je

Razširjajte vaš list
bila sicer predmet razprav na Tem posameznikom bo torej 
številnih sestankih ln zborih 
volivcev, vendar je ostalo do 
lani vse le pri razpravah 

Ze pred časom so bili Iz
delani načrti za novo trans-

eutii*umZasavski
TEDNIK

formatorsko postajo, vendai 
so šele lani začeli vaščani 
resneje obravnavati to nalo
go. Na zboru volivcev so 
sklenili, da bodo sami zbrali 
kar najvišji možni samopri
spevek. saj bo gradnja trans
formatorske postaje veljala 
>krog deset milijonov dinar
jev Določena sredstva p. bo 
za gradnlo prispevala kra- 
levna skupnost.

Ko so vaščani zvedeli, da 
je podpisana pogodba za 
zgraditev nove transforma
torske postaje ln da se bo žt 
letos začeln z gradnjo so za
čeli vplačevati prve prlspev-

treba dopovedati, da pri pla
čevanju prispevka ne more 
biti Izjem, kot jih ne bo po
tem. ko bo v vasi močnejši 
električni tok Ta Izboljšava 
bo koristila vsem ln bo omo-<0>»<C>)KJ>ilK_>)K_> 
gočila modernizacijo gospo
dinjstev ter večjo uporabo žin bi pa bila šola za starše, 
električnih motorjev ln stro- Morda bo prišlo kmalu do
lev kar )e sedaj zaradi pre
majhne napetosti nemogoče

Upravičeno upamo, da bo 
letos na Savi ln v Spodnjem 
Izigu le zasvetila boljša luč 

A S

njene ustanovitve, zlasti Se 
zato, kei je sedaj v šoli do
volj prostora Starši bi najbrž 
ustanovitev te Sole toplo po
zdravili -Is

zen na montaži In transportni ke 2e v soboto, t. februarja
skupini, z julijem 1964.

M. U.
je precej prebivalcev Save 
vplačalo prve obroke, neka-
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Š OVASTOLPCA
86-letni ANTON KOS, 

ki stanuje v Radečah in 
je že zdavnaj »srečal 
Abrahama«, je potem, ko 
sem mu pojasnil, čemu 
sem ga obiskal, nekoliko 
okleval in nejeverno zma
jal z glavo: »Ja veste, ta

kole na stara leta, pa v 
.cajtenge’...« Vendar sva 
se le pobotala zg razgovor.

Anton Kos je rastel o- 
troška leta na kmetiji, 
1892. leta pa se je šel učit 
za trgovca in je imel svo
jo trgovino že pred prvo 
sVetovno vojno. Pozneje, 
ko je »odslužil cesarja«, 
se je 1923. leta preselil v 
Radeče, kjer stanuje do 
danes. Vendar pa se mu 
pred izbruhom druge sve
tovne vojne niso nikoli u- 
resničili vsi lepi načrti, da 
bo edini sin nadaljeval 
njegovo delo. Mimo tega, 
da je bil tudi sam v zapo
rih, ker je pomagal par
tizanom in zato okusil 
trdo nemško pest, ga je 
najbolj potrla novica, da 
so sina, ki je takrat zbiral 
orožje za partizane, avgu

sta 1941. leta skupno s 
šestnajstimi , radeškimi 
fanti odpeljali v taborišče 
Mauthausen, od koder se 
ni več vrnil. V letu 1961 
mu je umrla tudi žena in 
odslej živi sam. Njegovi 
dnevi so včasih zelo dol
gi...

Zagledal se je skozi za
vese na cesto, v očeh pa 
sta se mu pokazali dve 
solzi. Ena za ženo in dru
ga za sina?

Vstal je in me peljal v 
nekoliko manjšo sobico. 
Tu je bival njegov sim 
vse je še tako kot je bilo 
takrat, le da zdaj visi na 
steni okvir, na katerega 
je skromno, a s ponosom 
pokazal. To je Spomenica, 
ki jo je izdal prezidij LR 
LRS 29. novembra 1950. 
leta za Milana Kosa, ki je 
padel kot žrtev fašistične
ga terorja. Razen tega pri
čajo tudi o njegovih za
slugah v športu še razne 
diplome, žena pa je nad- 
,vse ljubila gledališče in je 
bila proglašena celo za 
častnega člana takratnega 
Mestnega gledališča v Ra
dečah. Ginjen mi je tudi 
povedal, da sta bila z že
no 8. januarja 1961 nad
vse presenečena, ko so 
jima za zlato poroko ob
čina in razna društva pri
pravila slavje. Takrat je 
bila žena čudovito razpo
ložena in je celo zaplesa
la.

Soba v hiši 56 v Rade
čah ima zdaj le enega sta
novalca, ki se večkrat za
zre skozi okno na cesto, 
misli pa so daleč — v mla
dosti, v Mauthausnu ...

Tekst in foto: R. Palčič
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Cemšenik: statut kra>vne skupnosti in turizem AMBULANTA ŽE V MAJU?
zbora Turističnega 
Cemšenik.

društva

■ Delo PGD Cemšenik je 
zadovoljivo. Pred leti je ku
pilo motorno brizgalko in v 
skoraj vseh vaseh uredila 
vodne rezervoarje za primer 
požarov. Vaščani so vedno 
pripravljeni pomagati društ
vu, ker vidijo, da je mogoče 
s skupnimi močmi povečati 
požarno varnost ih zaščititi 
premoženje vseh pred og
njem in drugimi nesrečami.

Dole pri Litiji je hribovska 
vasica. Mladina odhaja v do
lino in se zaposluje v indu
striji; na kmetijah ostajajo 
starejši ljudje. Ti ponižajo 
posestva v nakup kmetijski 
zadrugi, vendar jih ta ne ku
puje. Zaradi starosti kmetje 
le s težavo obdelujejo zemljo, 
prav tako s težavo pa porav
navajo obveznosti, čeprav na 
primer zemljiški davek ni ve- delonf 
lik.

Vaščane težijo še nekateri F*
- drugi problemi Bolje bi bilo | U||C« IlciKO C

F. S. treba urediti in redneje vzdr-

■ V Cemšeniku so v teku 
priprave za Izdelavo osnutka 
statuta krajevne skupnosti, 
ki naj bi obsegala področja 
dosedanjih krajevnih odborov 
Cemšenik in Jesenovo. Kra
jevna organizacija SZDL 
Cemšenik je skupaj s krajev
nim odborom Cemšenik in 
Jesenovo imenovala poseben 
odbor, ki ima nalogo pripra
viti osnutek statuta. Odbor

se je že sestal in razpravljal 
o ustanovitvi krajevne skup
nosti, njenih nalogah in o o- 
snutku statuta.

■ Na zadnjem zboru vo
livcev so občani živahno raz
pravljali o predlogu družbe
nega plana in proračuna ob
čine Zagorje oh Savi za le
tos, še posebej o nalogah na 
področju turizma. Cemšenik 
ima namreč vse pogoje za

razvoj turizma, saj je v bli
žini Cemšenika planina, v 
zimskem času so v okolici 
številni tereni za smučanje, 
v bližnji vasi pa je lani za
čela graditi sindikalna po
družnica zagorskih rudarjev 
počitniški dom. Na zboru vo
livcev je bil Izvoljen poseben 
devetčlanski odbor, ki bo pri
pravil vse potrebno za skli
canje ustanovnega občnega

STO DNI V NEZAVESTI
Ko se je 1. novembra prejšnjega leta v zgodnjih 

jutranjih urah 15-letna Dragica Pilpah z Loga pri 
Mlinšah odpravljala z mopedom k šivilji, ni slutila, 
da se ne bo vrnila zdrava domov.

Okrog desete ure se je vračala domov, ko ji je na 
Popolnoma ravni cesti na Medijskem polju nenadoma 
Prečkal cesto nek fant s kolesom. Pri trčenju je Dra
gica tako nesrečno padla, da je obležala nezavestna. 
Takoj so ji nudili zdravniško pomoč in jo iz Zagorja 
odpeljali v ljubljansko bolnišnico. Tu je ležala 95 dni 
nezavestna kljub prizadevanju zdravnikov, da bi jo 
ozdravili. Pri padcu si je močno poškodovala lobanjo 
in možganski sistem, tako da se ni več prebudila iz 
nezavesti. •

Dragica je bila edinka in dobro vzgojena. Njene so
šolke in sošolci so jo zelo cenili. To so dokazali tudi 
zadnje dni njenega življenja doma. V soboto, 8. febru
arja ob 10. uri zvečer je umrla.

Med mladinci bo Dragica ostala v lepem in trajnem 
spominu (vf)

z občinskimi 
dohodninami?

Na zadnjem zboru volivcev 
v vasi Turje, izrazito kmetij
skem področju hrastniške ob
čine, so občane najbolj zani
mala vprašanja v zvezi z ob
činsko dohodnino in doklado 
od kmetijstva za leto 1964. 
Odbornik občinske skupščine 
je pojasnil, da bodo novi 
predpisi predvsem v korist 
individualnih kmetijskih pro
izvajalcev. Na zboru so raz
pravljali tudi o socialnih pro
blemih, zlasti še o starejših 
ljudeh, ki živijo na kmetijah, 
a zaradi starosti in izčrpano
sti, ne morejo s pridom obde
lovati zemljo. D. M.

Mala
reportaža: Mimogrede v Litiji

Vlak je cvileče ustavil na železniški postaji v 
Litiji. V temno megleno jutro so se nizale silhuete 
potnikov, ki so krenili proti vagonom. To so bili 
delavci, uslužbenci in nekateri zgodnji študentje, 
ki sleherni dan ob 5 04 pričakujejo vlak, če seveda 
pripelje točno po voznem redu. Njihov delovni ali 
študijski dan poteka v Ljubljani

— Litija, je bilo slišati sprevodnikov močni glas 
in truma potnikov se je pomaknila proti vratom 
vagonov.

To je vsakdanji prizor na železniški postaji v Litiji. Čakalnica Je odločno premajhna za 
tolikšno število potnikov Zato bi kazalo poskrbeti vsaj za streho nad pročeljem postajne 
zgradbe, da ne bi bili potniki prepuščeni vsem vremenskim neprllikam

Zadnjega v eni od sku
pin sem pocukal za rokav 
in ga naprosil za nekaj 
podrobnosti.

— D , vsak dan se vo
zim v službo v Ljubljano, 
delam pa v tovarni »Sa
turnus«. Na vaše vpraša
nje, če je zame osem ur 
službe in še vožnja z vla
kom naporna, moram pri
pomniti, da sem se počasi 
privadil na to in mi zdaj 
ne dela kakih večjih pre
glavic. Priznam pa, da se 
mi počitek duma marsi
kdaj krepko prileže. Sicei 
pa ...« Vlakovni odprav
nik Je že nakazal odhod 
vlaka moj sogovornik se 
je opravičil in izginil v

vagonu, tako, da mu nisem 
mogel zvedeti niti imena. 
Vlak je potegnil in odpe
ljal iz litijske železniške 
postaje veliko število stal
nih »vozačev«, ki jim je 
vožnja v Ljubljano vsak
danji dogodek.

Vrvež na železniški po
staji v Litiji lahko opazu
jemo, kadarkoli se vozimo 
skozi to zasavsko mesto in 
od koder odpotuje sleher
ni dan v Ljubljano (po ne
uradnih podatkih!) okrog 
1500 delavcev, uslužben
cev In štndeptov Letošnji 
mraz ki je v nekaterih 
dneh še posebel »pokazal 
zobe«, pa bi morda lahko 
opomnil pristojne organe

da bi bil že čas pomisliti 
na ustreznejšo in večjo 
čakalnico, saj sedanja ne 
sprejme niti 100 potnikov 
Pomisliti bi morali na vse 
tiste, ki morda s tega ali 
onega konca pridejo peš 
do železniške postaje in si 
zažele vsaj tople čakalni
ce. Verjetno bi bili temu 
hvaležni vsi oni, ki so v 
mrazu trkali s petami, da 
bi si ogreli prezeble noge. 
Kaj pravite, litijski pot
niki? (rap)
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ževati ceste. Ambulanto bo 
dobila vas morda že v maju, 
najkasneje pa v juniju; v 
njej pa bosta nudila pomoč 
splošni zdravnik in zobo
zdravnik.

Letos bodo dobile Dole za 
vsa komunalna dela 750.000 
dinarjev; ker je problemov 
precej, bodo vaščani precej' 
del opravili s prostovoljnim 

M. Z.

ZIVL1ENDL
„Sklepala je ročice 

in prosila../*
Dokončno besedo o tem ne

vsakdanjem in nehumanem 
primeru bo izreklo verjetno 
kaj kmalu Občinsko sodišče 
v Trbovljah. Ni naš namen 
kaj koli dodati ali komenti
rati ...

»Zadnje dni minulega leta 
je prišla k meni G. A. iz Tr
bovelj«, je povedal referent 
za varstvo družine pri Zavo
du za socialno delo v Trbov
ljah, »ter me prosila, naj po
kličem na razgovor njeno 
hčer, ki ima majhnega ne
zakonskega otroka. Hčerka se 
je kasneje poročila — in tu 
se začne trpljenje za nedolž
nega otroka.«

V razgovoru s staro mater
jo je referent zvedel, da očim 
otroka večkrat pretepa, tako 
da je modrikast po telesu. 
»Tudi sedaj ima otrok pod- 
plut obraz. Hči mi pravi, da 
jd je kupila nove čeveljčke, 
in da je otrok padel po stop
nicah in se udaril. Pri zdrav
niku je pa povedala, da ima 
otrok napade ter da so udar
ci od tega. Otrok se mi smili, 
ker bo moral zaradi napačne 
hčerine izjave v bolnico v 
Ljubljano«, je tožila stara 
mati. »Očim otroka večkrat 
nažene klečati v kot. Ni dol
go tega, ko jo je spet nagnal 
klečati. Ročice je morala 
stegniti, očim pa je nanje po
ložil drezalo. Očim se je vse- 
del za mizo, si prižgal ciga
reto, položil na mizo uro in 
čakal, koliko časa bo otrok 
zdržal v takem položaju.«

»Ob neki drugi priložnosti 
je otroka zaprl v zajčji hlev. 
Otrok je bil v hlevu zaprt 
toliko časa, da sem ga slišala, 
kako joka in ga osvobodila,« 
je končali svoje pripovedo
vanje stara mati.

Referent za varstvo druži
ne je obiskal tudi najbližje 
sosede. Nihče Izmed tistih, ki 
so bili zaslišani, ni povedal 
niti ene same dobre besede o 
očimu.

Njihove Izjave so nasled
nje:

Prvi sosed: \
»Otrok je bil večkrat pri 

nas. Tudi prespal "je že tu
kaj. Vse nas je imel zelo rad. 
Domov ni hotela nikoli iti, 
ker se je bala očima.«

»Ko eem nekega poletnega 
dne nesla otroka domov, so 
Ji dali jesti. Doma Je bil tudi 
njen »atek«. Ko otrok ni vse
ga pojedel, ga je očim udaril 
po glavi tako močno, da je z 
ustnicami udaril po krožniku 
In sl jih prebil.

Očim je imel navado, da je 
otroka prijel za ovratnik in 
ga zibal. Nenadoma ga je pa 
Izpustil, da je padel na .tla.

Otrok se tako boji »ateka«, 
da se začne tresti in kar o-

trpne, če mu kdo reče, da je 
doma.«

Drugi sosed:
»Očim res močno pretepa 

otroka, tako da je-otrok po
polnoma preplašen. Veliko
krat je bil otrok pri nas. Ko 
smo jo hoteli zvečer odnesti 
domov, da bi šla spat, se je 
oklenila kokargoli okoli vra
tu, sklenila ročice in prosila 
in govorila, da bo pridna in 
da ne gre domov, ker je »a- 
tek« doma.

Nam vsem je bilo zelo hu
do, ker se nam je otrok smi
lil. Moje hčerke so velikokrat 
zaradi tega jokale, ker se jim 
je otrok smilil.

Otrok je bil po navadi po 
cel dopoldan na dvorišču. Se
del je na kamnitih Stopnicah, 
moker, zelo slabo oblečen. 
Sedel je v mrazu brez malice 
in ves pomodrel. V stanova
nje ni šla. Naši otroci so jo 
takrat običajno prinesli k 
nam v stanovanje, jo nahra
nili in počakali, da se je o- 
grela. Ko so jo nesli domov, 
je po navadi jokala, kričala 
In hkrati prosila, naj jo ne 
nesejo domov.

Vsi smo že nervozni zaradi 
tega. Otroci jočejo, žena ne
kaj nerga, da se to mora en
krat urediti, da ne bo gleda
la otroka, Id tako trpi..,. 
Skratka vsi smo že živčni.«

Tretja soseda:
»Otrok se v resnici boji o- 

četa, ki jo močno pretepa. 
Sama sem videla vso pomod
relo zadnjico, tako jo je pre
tepel očim. Vem tudi to, da 
je otrok, ko se je zjutraj 
prebudil, vprašal če je »atek« 
doma. Ko so ji odvrnili da 
je, se je obrnila k zidu in 
spala po celo dopoldne in tu
di do 14. ure, ko je šel očim 
v službo. Ni" bila lačna, ni šla 
na stranišče, potuhnila se je 
kot da spi.

Tudi njena mati jo precej 
zanemarja. V mrazu jo ne 
oblači dovolj toplo. Po- cele 
dneve je otrok na dvorišču 
ves moker. Niti ga pokliče, 
da bi ga preoblekla, niti da 
bi mu dala kaj jesti.

Otrokova stara mati me je 
neštetokrat prosila, ko mi je 
dala kruh za otroka skozi 
okno, naj mu ga dam jaz. 
Kajti, če bi hčerka videla, 
bi bil .ogenj’ v hiši.

Prosila me je tudi, da sem 
mu jaz dala hrano doma. O- • 
pazila sem, da otrok nima te
ka do nobene hrane, stalno 
se stresa, ustraši se vsakega 
najmanjšega ropota ...

Mati mu ne kupi skoraj 
nobenih oblek .. .«_

Mati nima sočutja do svo
jega triletnega otroka, žalost
no, toda resničnol J. S.

J
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Osamljeno DOBRIM
NA DOBRNI JE VLADALA TEGA DNE MED STARIMI BAJTAMI MRKA TIŠI

NA, LE KDAJ PA KDAJ SE JE OGLASIL OTROŠKI RAZIGRANI VRISC, OKROG 
RAZMAJANIH OGLOV PA JE PISKAL ZIMSKI VETER. NA DOBRNI NAS OB PR

VEM POGLEDU PRESENETI SVOJSTVENO NAGUBANA GOLA POKRAJINA, »OBO
GATI« JO KAKO OSAMLJENO DREVO, KI MEČE SVOJO SILHUETO V OSAMLJENO 
RAVNINO

Ce posežemo nekoUks v čas 
nazaj, lahko ugotovimo, da je 
že v debi Trboveljske pre- 
mogokopne družbe naselitve
ni vpliv Rudnika segel cele 
preti Kleka in starim Trbov
ljam, zajel celotne področje 
trboveljske kotline in njenih 
pobočij. 2c v takratnem času 
je nastajal problem, kje na
staniti delavce — in tako je 
tudi Dobrna sprejelo nove 
stanovalce, vendar so se ka
sneje te stavbe porušile. Ker 
pa je rudarsko delo izčrpa
valo notranjost gričevnatega 
sveta In se bolj In bolj od
daljevalo od doline, so se po 
pobočjih navzgor pomikala 
delavska naselja, M so konč
no dosegla razrvana tla, kjer 
so nekoč stala kmečka nase
lja.

Kasneje je imela velik po
men bdi otvoritev novega 
dnevnega kepa na Dobrni 
(leta 1900) in oe de takrat 
zgradili več zasilnih poslo
pij za stanovanja delavcev in 
nadzornikov, ki so Mii tudi 
različnih narodnosti — tabo 
so MK ta Madžari. Slovaki, 
Srhi. Makedonci in Romuni, 
nato se Poljaki hi Italijani. 
V leta mt — 1080 pa se bHe 
v zgornji in spednp Dobrni 
spet v teku gradnje novih 
stanovanjskih barak, ki so 
bile postavijeme sleer le za 
dobe M let, vendar pa stojijo 
še danes in kljubujejo vetru 
in mrazu. O tej osamljeni 
Dobrni, ki bo prav gotovo iz 
dneva v dan štela manj pre
bivalcev, hočemo pisati, e de
li ras ki pokrajini in njenih 
ljudeh. Njihovo območje, kjer

stojijo te stare preperele baj
te, je namreč Se resno ogro
žene.

Prvo srečanje 
z Dobrno

Ker sem prvič krenil v to 
smer trboveljskega obrobne
ga hribovja, sem imel še v 
ušesih urednikove besede, naj 
napišem nekaj o Dobrni Zve
del sem, da do tja ni preveč 
daleč, vsaj tako je zatrdil u- 
redink. Ko sem vprašal pr
vega mimoidočega, v katero 
smer naj krenem, mi je po
vedal: »Samo kakih dvajset 
minut, pr boste tam...«

Po desetih minutah boje 
v hrib, sem že zvedri, da je 
do Dobrne »še kar poi ure«, 
na dlj sem prišel v petinšti
ridesetih minutah. Verjemite, 
ko sem »prisopihal« «na vrb. 
sem se pošteno oznojil in se 
sproščeno oddahnil, saj je pot 
trajala dvajset »partizansko 
dolgih minut«.

Preko tirov in mimo so
pihajoče lokomotive sem mo
ral spet kreniti v hrib in ko 
sem srečno prestal zanimive 
»akrobatske teste« po ledeni 
stezi, sem ponovno obstal. 
Pred mano je leno mežikala 

• zgornja Dobrna, ki šteje tri 
hiše, pa hi jim rekel baraka 
Ob posušenem vodnjaku sem 
se zazrl v ponekod že pošev
ne razpokane stene, povezane 
med seboj, da so še dokazo
vale svoj obstoj. Tudi vrata, 
za katerimi še stanujejo tr
dovratni in »pogumni« sta
novalci, so postrani ležala na

podbojih. Ponekod pa je bilo 
roka vdolbina v steni je pri
čala, da tu že nekaj časa ni 

opaziti zapuščena okna in si
več lastnikov razdejanega 

stanovanja. Njihovo ognjišče 
je zdaj'drugje.

Družine odhajajo
Zgornja Dobrna je zaradi 

jamskih del precej ogrožena, 
zato so nekaj družin že pre
selili v preurejeni samski 
dom v cenena stanovanja. 
Prav tako stanje je tudi v 
spodnji Dobrni s sedmimi 
hišami, kjer tudi vežejo stene 
močne železne vrvi, zaskrb
ljujoč pa je tudi del Heh- 
kraatove kolonije, od koder 
so pred kratkim Izselili pet 
družin v bivši rudniški in
ternat. saj se je nekaj hiš že 
krepko nagnilo na stran in je 
izselitev postala že nujnost 
Zdaj še mnogi čakajo na pre
mestitev, ko bodo zagotovlje
na nora stanovanja.
O tem perečem vprašanju 

so v Trbovljah tudi že raz
pravljali s hišnimi sveti in na 
zborih volivcev, vendar so 
ugotovili, da pred začetkom 
zime v letu 1963 ne bodo 
mogli pristopiti k realizaciji 
tega aktualnega problema in 
sklenili v prvi sili popraviti 
najbolj kritična stanovanja. 
Hišni svet 20 (ki obsega obe 
Dobrni) je v tem dobro u- 
spel, z materialom je poma
gal še sam Rudnik, veliko pa 
so pripomogli tudi sami pre
bivalci. Vendar se nam ob 
tem primeru nehote vriva

Takih bajt Je na Dobrni še nekaj

Marija in Jakob Lamovšek sta 
Dobrni

vprašanje, zakaj se pristojni 
organi niso prej spomnili re
ševati nastalo situacijo, saj 
je znano, da so bile barake 
postavljene kot zasilna sta
novanja za dobo 10 let, to pa 
bi bilo v letu 1830. Tako so 
preperele in šibke bajte stare 
že kar 45 let. njihova spo
sobnost pa je poglavje zase 
Ukrepajmo čimprej, ne šele 
takrat, ko bodo stene zazi
jale tako na široko, da bomo 
lahko skozi razpoke videli 
pohištvo od zunaj hiše (1).

Najstarejša družina 
na Dobrni

Na zgornji Dobrni sem po
trkal na slepo srečo na neka 
vrata. Prepričal sem se. da 
imam včasih zelo dober nos 
ali pa nepričakovano srečo, 
kajti stopil sem v stanovanje 
najstarejše družine, ki živi 
le-tu že od leta 1919, ko so 
bila postavljena ta zasilna 
stanovanja. To sta zakonca 
77-Ietna Marija In 83-letni 
Jakob Lamovšek, ki sta mi 
povedala med drugim, da je 
marsikdaj ponoči občutiti 
tresljaj. ko razstreljujejo 
premog v Jami v območju 
pod njihovo »krhko« hišo 
Posledice niso majhne. V 
kuhinji in spalnici |e opaziti 
velike razpoke v steni, katere 
pa so doslej po svojih mo- 
'eh sami popravljali

Nato smo se za nekaj tre
nutkov Izgubili v spominih 
na težke čase ob gladovni 
stavki leta 1934 ki jih je 
motno občutila tudi Dobrna. 
Priletna Marija in Jakotr sta 
nadvse živahna in gostoljub
na človeka, vedrega in na-

najstarejša stanovalca na

sme ja nega obraza, ne pozna
se jima sicer, da jima je bilo 
v življenju marsikdaj težko. 
Marija je rodile S otrok, sin 
ji je padel v partizanih, ena 
Izmed teh otrok pa je tudi 
njena hči, ki stanuje v isti 
hiši za sosednjimi vrati. Po 
prehojeni strmi poti do Do
brne pa se ;ni je kar pošteno 
prilegel kozarček domačega 
likerja, s katerim mi je po
stregla.

Zvedel sem tudi, da ja na 
Dobrni problem pitna voda, 
saj jo morajo nositi od pol 
ure oddaljenega kraja Ma
rija in Jakob sta mi povedala 
tudi, da vsa leta, kar živita 
na Dobrni, redita kozo, s ka
tero Imata posebno veselje. 
Pravita, da bi se težko ločila 
od tega odmaknjenega mir
nega kotička. Spomladi bodo 
spet oživele njune grede, Ja
kob pa bo po stari navadi pa
sel kozo po Dobrni

Dobrna nekega dne...
Starih barak na Dobrni se 

Je že krepko polotil čf& Da
nes živi v njih še skupno 36 
družin, to ^Število pa se bo 
sčasoma manjšalo, saj bo ne
kega dne .ostal le še spomin, 
da so na tem razrvanem pod
ročju stale nekoč razpokane 
barake's povezanimi stenami. 
Ko bodo pripravili za sedanje 
prebivalce nova stanovanja 
bo to trboveljsko pobočje ne
kega dne prazno, po razde
lanem pašniku se ne bo več 
pasla Lamovškov« koza. le 
silhuete dreves bodo risale 
sence v pusto in osamljeno 
ravnino...

Tekst in foto; R Palčič
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Sest tednov brez tekem!
KAKO JE S PRIPRAVAMI NOGOMETAŠEV TRBOVELJSKEGA »RUDARJA« 

ZA START V SPOMLADAN SKEM DELU PRVENSTVA? KOLIKO NOGOMETAŠEV 
IMA NA VOLJO TRENER M. P ANIC ZA SESTAVO PRVEGA MOŠTVA? SO TRE
NINGI REDNI? BO »RUDAR« V SPOMLADANSKEM DELU PRVENSTVA NASTO
PAL Z NOVIMI AlOCMI? KAKO JE Z DISCIPLINO? BO DRUGO MESTO ZADO
STNO PLAČILO ZA VLOŽENI TRUD IN ŽELJE? JE LETOŠNJI ŽREB NAKLO
NJEN ALI NENAKLONJEN TRBOVLJCANOM? KOLIKO PRIJATELJSKIH SRE
ČANJ »RUDARJA« PRED XVIII. KOLOM SLOVENSKE NOGOMETNE LIGE? KO
LIKO TOČK BO OSVOJIL »ItUDAR« V PETNAJSTIH SREČANJIH?

riborom«, 5. marca v Trbovljah. 
Na tej tekmi bo nastopilo prvo 
moštvo »Rudarja«. To pa pomeni, 
da bodo gledalci v tej prija
teljski tekmi že lahko ocenili 
tudi moč »Rudarjeve« enajste
rice.

Koliko igralcev ima 
»Rudar«?

Komaj štiriindvajset (24) dni 
nas loči od dneva ko se bodo 
začele borbe za točke v spomla
danskem delu prvenstva sloven
ske nogometne lige. V prejšnjih 
letih je bilo večinoma že v je
senskem delu prvenstva znan 
zmagovalec. Borbe za točke v 
lanskem, jesenskem delu SNL, 
pa so bile naporne In marsika
tero srečanje je mogoče zagre
nilo urice zimskega počitka za to 
ali ono nogometno enajsterico. 
Prikazana igra in osvojena me
sta so znana, ne vemo pa kako 
se bo začelo prvo kolo spomla
danskega dela 15. marca 1964.

Ze v začetk umoramo omeniti, 
da je novi koledar oziroma žreb 
za slovensko nogometno ligo več 
kot razburil vse slovenske šport
ne duhove. Proti žrebu so vsi 
udeleženci, razen predstavniki 
SNL iz Ljubljane, ker je žreb 
za njih več kot ugoden.

Po žrebu, proti kateremu se je 
pritožila večina slovenskih mo
štev, med njimi tudi trboveljsko 
moštvo, bo »Rudar« odigral v 
XVIII. in ne v XVI. kolu v Ce
lju proti »Celju«. Sele 22. marca 
bodo Imeli priložnost navijači 
videti svoje ljubljence na do

mačem stadionu v srečanju z
Olimpom.
samelna kola letošnjega spomla- 

Takoj na začetku moram tudi 
povedati, da je razpored za po
samezna kola letošnjega spomla
danskega prvenstva zelo zamo
tan. Da boste lahko tudi sami to 
uvideli navajam lestvico:

18. kolo — 15. 3. — Celje : Ru
dar

19. kolo — 22. 3. — Rudar : O- 
limp

20. kolo — 29. 3. — Olimpija B :
Rudar

21. kolo — 5. 4. — Rudar : A- 
luminij

22. kolo — 12. 4. — Svoboda :
Rudar

23. kolo — 19. 4. — Rudar :LJu- 
bljana

24. kolo — 26. 4y— Delamaris :
Rudar

29. kolo — 10. 5. — Triglav : Ru
dar

16. kolo — 17. 5. — Slovan : Ru
dar

30. kolo — 24. 5. — Rudar prost
26. kolo — 31. 5. — Kladivar :

Rudar
27. kolo — 7. 6. — Rudar : No

va gorica
28. kolo — 14. 6. — Sobota : Ru

dar
17. kolo — 21. 6. 

ribor B
25. kolo — 28. 6. -« Rudar : Že

lezničar
Iz tabele je razvidno, da ne bo 

igral Rudar na svojem igrišču, 
pred svojo publiko celih šest 
tednov (1) V času od 19. 4. pa do 
7. 6.

Ze prej sem omenil, da je Ru
dar vložil na nov razpored tere
na protest. Povedati moram, da 
so protest zavrnili kot neuteme
ljeni Torej, v spomladanskein 
delu prvenstva bo odigral »Ru
dar« pred domačo publiko le 
šest srečanj, medtem ko bo v 
gosteh kar osemkrat*- Ze to kaže 
na zelo neugoden žreb in na to, 
da bodo morali igralci Rudarja 
vložite vse sile in znanje za čim 
boljši plasma ln zato, da se bo
do lahko obdržali na drugem 
mestu.

Preden prepustimo besedo spet 
trenerju Paniču, moramo zapi
sati, da je k »Rudarju« prestopilo 
mimo že omenjenega Petana tudi 

Rudar : Ma- član »Proletarca« Kordeš.

▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼TTTTTTTTVTTTTTTTTTTTT'■■IP«
Vodstvo namiznoteniškega 

kluba »Kemičar« iz Hrastnika 
nas je opozorilo na 'izredno 
nadarjenega mladega igralca 
Vinka KURENTA, učenca 8. 
razreda.

Ko smo prišli v šolo »Ivana 
Cankar« v Hrastniku, smo 
pričakovali, da nam bo prišel 
naproti visok fant, zagledali 
smo pa dokaj majhnega fant
ka, ki nas Je veselo pozdra
vil.

»Ali el dober učenec?« je 
bilo naše prvo vprašanje.

»Ja, lani sem bil prav do
ber. Letos ob polletju sem pa 
Imel dobroSpričevalo.«

Vinka
KURENTA

»Kdaj si začel Igrati namiz
ni tenis?«

»Pred dobrimi osmimi me
seci.«

»Kdo te Je navdušil zanj?«
»Prijatelj, ki Je bil že včla

njen v društvo ter Edo (Vec- 
ko). Prvo srečanje z belo žo
gico Je bilo povsem slučajno. 
Kaj kmalu sem se pa včlanil 
v društvo, tako da sem lahko 
začel redno trenirati.«

»Kdo te Je vpeljal v skriv
nosti namiznega tenisa?«

»Tovariš Simerl ln pa ostali 
starejši mladinci. Toda zelo 
hitro sem obvladal repertoar 
elementov in sem se že pre
levil v obrambnega igralca. 
Upam, da bom postal tudi 
dober napadalni igralec ...«

»Na katerih tekmovanjih si 
že bil?«

»Le na enem. Na memoria
lu »Heroja Rajka.«

»Katfro mesto sl osvojil?«
»Prijadral sem do četrtfi

nala. Izločil me je Blzln Ze
lo rad bi se sedaj pomeril z 
njim, Kravanjo in bratoma 
Prošt. Upam, da bi zmagal.«

»Kdo Izmed namiznoteniš
kih Igralcev Je tvoj vzornik?«

Kot Iz topa Je odgovoril: 
»Edvard Vecko!«

»Kolikokrat na teden tre
niraš?«

»Uradni treningi so dva
krat: v ponedeljek ln petek. 
Toda veliko lepše Je bilo med 
počitnicami, ko smo igrali 
kar po cele dneve. Domov 
sem Sel edino na kosilo ln pa 
spat.«

»Ali sl morda kaj posebno 
teliš?«

»Da. Zelo težko pričakujem 
nov lopar, ki ml ga je ob
ljubil Edo.«

-ck
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Redni
intenzivni treningi
»Prvi trening v tem letu, ozi

roma sestanek z vsemi igralci 
in vodstvom nogometnega kluba 
»Rudar« iz Hrastnika, je bil 14. 
Januarja,« nam je odgovoril na 
vprašanje, kdaj so začeli s tre
ningi, trener nogometašev trbo
veljskega »Rudarja« Milan Panič. 
»Na tem sestanku smo tudi o- 
bravnavall vprašanje medseboj
nega sodelovanja med nami ln 
hrastniškim »Rudarjem. Rezultat 
tega razgovora je že očiten. Ml 
smo dali Hrastničanom naslednje 
štiri perspektivne mlade igralce: 
Zvegliča, Ocvirka, Florjančiča 
in Rozmana, ki bodo, tako upam, 
pripomogli k dobri uvrstitvi 
hrastniškega »Rudarja«. Hrastni
čani so pa nam odstopili nadar
jenega in talentiraneg mladega 
Igralca Petana, ki ima vse mož
nosti, da se razvije v odličnega 
nogometaša. Za nas bo smel na
stopati že v drugem kolu, se 
pravi v srečanju z Olimpom.

Od 14. Januarja treniramo red
no trikrat tedensko, včasih po 
štirikrat po dve url. Razumljivo 
je, da igralci še niso v taki for
mi, kot bi želel, ker se pač vsa
kemu močno pozna »zimsko« 
spanje. V dvorani smo trenirali 
le enkrat, drugače pa vedno na 
prostem.

Vsi treningi so kombinirani, se 
pravi, da ni izrazito kondicijskih 
ln na drugi strani izrazito teh
ničnih. Kajti potrebno je, da si 
igralci osvojijo potrebno kondi
cijo ln tehniko, tako da ne bi 
prišlo že v prvih kolih do kak
šnih morebitnih neljubih do
godkov.

Reči moram, da so zaenkrat še 
zelo slabi pogoji za treninge ln 
da bo potrebno precej dela ln 
truda, da pridemo do tisti vzdr
žljivosti, ki jo zahjevam ln ki 
je potrebna za tekmovanje.«

štiri
prijateljska srečanja
Nogometaši trboveljskega »Ru

darja« bodo v začetku prvenstva, 
se pravi do 15. marca odigrali 
tri do štiri prijateljske tekme. 
Na teh tekmah bodo sestavili 
dokončno moštvo »Rudarja«.

V načrtu so srečanja s hrast- 
niškim »Rudarjem, »Proletarcem« 
v Zagorju ln z »Litijo« v Litiji. 
Na teh srečanjih bodo nastopili 
vsi Igralci.

Tako za gledalce, kot tudi za 
Igralce, bo najvažnejša prijatelj
ska tekma s prvim moštvom 
mariborskega drugoltgaša »Ma-

»Vsekakor sem lahko s števi
lom igralcev, ki Jih ima »Rudar« 
v tem delu prvenstva na voljo, 
več kot zadovoljen. Ce odštejem 
že omenjene štiri Igralce, ki smo 
Jih odstopili hrastniškemu »Ru
darju«, imamo sedaj 23 igralcev 
za prvo moštvo!

To praktično pomeni, da ima
mo dve moštvi, iz katerih bo 
izbrana »Rudarjeva« enajsterica.

Bab tan-Lamovšek, Lukančič- 
Bostič, Knaus, Breznlkar-Plšek, 
Pajer (Hribar), Halllaglč, Maj
cen, Mak — to je doslej eno mo
štvo, ln zatem še drugo moštvo:

Ahlln-Potokar, Sorel-Mlro Kos, 
Pristov-Stane Kos, Gorišek, 21- 
bret, Petan, Irt, Kordeš.

To je triindvajset fantov, Iz
med kiterih bo izbrana enajste
rica v treh prijateljskih sreča
njih. Torej: gledalci bodo že v 
srečanju z »Mariborom« videli 
kdo Je določen za prvo moštvo 1

Med prvenstvom bomo, prav 
tako kot lani, odigrali vsak te
den po dve prijateljski tekmi 
in seveda tudi trenirali.«

Kakšni so pogoji 
za trening

»Kakor se vzame. Zelo težko 
je zato, ker nimajo vsi igralci 
službe zjutraj. Nekatere delovne 
organizacije so uredile, da ni 
nobenih težav, drugod pa je to 
zelo nerodno. Najtežje je z Ah
linom, ki dela na Hudniku in ne 
more zamenjati službe.«

Koliko točk bo osvojil 
»Rudar«?

»Pojdimo kar po kolih: Celje : 
Rudar 2, Rudar : Olimp 2, Ru
dar : Aluminij 2, Svoboda : Ru
dar 1, Rudar : Ljubljana 2, De
lamaris : Rudar l, Triglav : Ru
dar 1, Slovan : Rudar 2, Kladivar 
: Rudar 1, Rudar : N. gorica 2, 
Sobota : Rudar 1, Rudar : Želez
ničar 2.«

Torej: v spomladanskem, za
ključnem, delu prvenstva naj bi 
Rudar osvojil 19 točk. Od tega 
10 točk na domačem ln 9 točk 
na tujem terenu. V tem progno- 
zlranju niso všteta srečanja ln 
točke Rudar : Olimpija B ln 
Rudar : Maribor B.

»Devetnajst točk je skromno, 
lahko pričakujemo še več!«, je 
dejal M. Panič.

Kaj mislite: katero 
mesto bo pripadlo 

»Rudarju«?
»Z velikim požrtvovanjem ln 

fair borbo lahko dosežemo veM- 
ko. Menim, da smo moštvo, ki 
lahko glede na tradicije In bor
benost pričakujemo marsikaj. 
Zdi se ml, da bi bil že čas, da 
bi »Rudar« zaigral v II. ligi.

Vmes bi že rad dodal, da Je 
očitno forslranje ljubljanskih 
zastopnikov v SNL. To nam naj
bolj potrjuje žrebl

Dodati moram, da se bomo bo
rili za vsako točko, ln da nam 
ta nepravilen žreb ni vzel po- „ 
guma niti morale. BORILI SE 
BOMO ZA VRHI«, je zaključil 
pripovedovanje trener tovariš 
Panič.

J. Savšek

(Vesti
• HRASTNIK — Vodstvo 

namiznoteniškega kluba »Ke
mičar« iz Hrastnika - je ka
znoval s prepovedjo igranja 
treh mesecev najboljšega 
mladinca Vojka Centriha, ker 
se ni udeležil tekmovanja v 
Mariboru.

• TRBOVLJE — Zaradi 
slabega vremena in zmrznje
nega igrišča je odpadla napo
vedana nogometna tekma 
med trboveljskim »Rudar
jem« in skopskim »Vardar
jem«. Prijateljska tekma bi 
morala biti odigrana minulo 
nedeljo, 16. februarja.
• TRBOVLJE — V okviru

priprav za tekmovanje v 
SNL bodo trboveljski nogo
metaši v času od 23. februar, 
ja do 8 marca odigrali tri 
tekme. Dve tekmi bodo od
igrali v doslej še nedoloče
nem času v Piranu, Kopru, 
Novi Gorici ali pa Ajdovšči
ni. Dogovorjena je tudi tek
ma z velenjskim »Rudarjem«, 
ki bo odigrana 1. marca v 
Velenju. »

• ZAGORJE — V nedeljo 
je bila odigrana v Zagorju 
prijateljska nogometna tekma 
med trboveljskim »Rudar
jem« in domačim Proletar
cem. Zmagali so Trboveljča
ni s 6:1 (3:0). V moštvu Pro
letarca je nastopilo 5 igral
cev Rudarja.

Zimsko rokometno 
prvenstvo

se Je začelo v veliki hali Gospo
darskega razstavišča v Ljubljani 
odprto zimsko rokometno pr
venstvo, na katerem sodeluje 
tudi moška in ženska ekipa tr
boveljskega Rudarja. Doslej so 
bile odigrane naslednje tekme: 

Moški: Rudar : Olimpija 22:8 
(9:1); Rudar : Krim 15:5 (6:2); 
Rudar : Branik 16:5 hi Rudar : 
Slovan 14:12.

Na prvem mestu je Rudar z 
8 točkami In gol razliko 67:28, 
sledijo: Celje In Slovan s po * 
točkami.

Zenske: Rudar : Krim 11:4; 
Rudar : Svoboda 4:8; Rudar : 
Mladost 3:3 In Rudar : Branik 
9:4. 'Trboveljčanke so trenutno 
na prvem mestu s 4 točkami.

Vsi komentatorji so sl edini v 
tem, da je Rudar za predstoječe 
prvenstvo odlično pripravljen in 
da nima konkurence. S presto
pom odličnega vratarja Marguča 
od Olimpije k Rudarju Je uspelo 
Trboveljčanom rešiti doslej edi
no šibko točko — dobrega vra
tarja.

Letna skupščina občin
skega strelskega 

odbora
prava na leti skupščini Občin
skega strelskega odbora Trbov
lje, ki je bali minulo nedeljo, je 
zadevala potrebe po gradnji cen
tralnega strelišča. Številni dele
gati, izmed 54, kolikor se jih Je 
udeležilo skupščine, so podčrtali, 
da je potrebno dokončno rešiti 
petletno razpravo o potrebi po 
centralnem strelišču.

Delegati iz posameznih strel
skih družin so seznanili navzoče 
s problematiko svojih društev. 
Na skupščini Je bilo podčrtano, 
da Je v zadnjem času zaznamo
vati zadovoljiv priliv novih strel
cev, predvsem iz vrst mladine; 

,v sedmih strelskih družinah je 
sedaj včlanjenih 528 strelcev.

Skupščine se Je udeležil tudi 
(Jelegat Okrajnega strelskega od
bora Miha Avšič, ki je nakazal 
potrebo po večjem včlanjevanju 
mladine v vrste strelskih družin.
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Od četrtka do četrtka
TELEVIZIJSKI PRUČKAM

ČETRTEK, 20. FEBRUARJA 
i 16 00 TV v iolt (Zagreb); 17.30 
Angleščina na TV — Tl. lekcija 
(Ljubljana); 11.00 Poročila (Za
greb); 18.05 Spored Menda Men- 
doviča — Zabavna oddaja za 
otroke (Zagreb); 10.00 TV Obzor
nik (Ljubljana); 10JO Kakor vam 
drago — glasbena oddaja (Beo
grad); 20.00 TV dnevnik (JTV); 
20.10 Jack Pullman: »Ne more! 
vsega Imeti« — prenos drame 
(Zagreb); 21.30 Poročila (Zagreb).

PETEK, 21. FEBRUARJA
17.30 RuSčtna na TV (Ljublja

na); 18.00 Poročila (Ljubljana);
18.05 TV Filmski klub (Ljublja
na); It JO Živčne bolezni — po
ljudnoznanstvena oddaja (Ljub
ljana); 11.50 Glasbeni kotiček: 
Jože Kamplč (Ljubljana); 19.00 
TV Obzornik (Ljubljena); 10.30 
J S. Bach: .Kantata o kavi« 
(Zagreb); 20.00 TV dnevnik (JTV);
20.30 Propagandna oddaja (Beo
grad); 20.15 Ekran na ekranu — 
filmski mozaik (Zagreb); 21.15 
Slovenski pesniki: Karel Destov
nik - Kajuh »Samo milijon nas 
Je« (Ljubljana); 22.15 Poročila 
(Ljubljana).

SOBOTA, 22. FEBRUARJA
18.00 Poročila (Beograd); 1S.0S 

Gledališče ob 18.05 — zabavno 
glasbena oddaja za otroke (Beo
grad); 10.00 TV Obzornik (Ljub
ljana); 10.20 Ekspedicija — poto
pisna reportaža (Ljubljana); 19.50 
Kaj bo prihodnji teden na spo
reda (Ljubljana); 20.00 TV dnev
nik (JTV); 20.30 Propagandna 
oddaja (Ljubljana); 20.45 Ogle
dalo državljana Pokornega — 
humoristična oddaja (Beograd); 
21.45 Serijski film (Ljubljana); 
22 15 Poročila (Ljubljana)

NEDELJA, n. FEBRUARJA
11.00 Kmetijska oddaja (Beo

grad); 11.30 Dteneyjev svet (Beo
grad) — Športno popoldne; 16.50 
Federtco Garda Lorca: »DOM 
BERNARDE ALBE« - drama, ki 
z grozljivo doslednostjo prikaže 
posledice lažne morale, ki pri
pelje Berbardo do nečloveškega 
ravnanja s hčerko — Izjavi gle
dališče »Toneta Čufarja« z Jese
nic — Režija ln scena: Bojan 
Čebulj (Ljubljana); 18.20 Deni
sovi tedenatcl »Dohodki« — Šalji
va zgodba za otroke (Ljubljana); 
18.50 Športna poročila (Ljublja
na); 19.00 Mladinski TV klub 
(Ljubljana); 20.00 Nedeljska Iz
daja TV Dnevnik (JTV); 20.45 
Lulgl Pirandello: »HENRIH IV.« 
— prenos drame Iz SNG v Lju
bljani — režija: France Jamnik; 
22.20 Jazz na ekranu — Dlxleland 
z Rubyjem Braffom ln Mladin

skim Newportsktm Jazz orkester 
(Ljubljana); 22.50 Poročila (Lju- 

' bljana).

PONEDELJEK, 24. FEBRUARJA
10.40 Šolska ura — Pitagorov 

Izrek (Ljubljana) — govori pro
fesor Stanko UrSlč; 15.20 Pono
vitev Šolske ure (Ljubljana); 17.30 
Angleščina na TV — 72. lekcija 
(Ljubljana); 10.00 TV v Soli (Za
greb); 18.30 Poročila (Ljubljana);
18.35 »Kljukec Je sladkosneden«
— lutkovna Igra za otroke, ki 
govori, kako so se trije prijatelj
čki lepo opeharili, ker so na
slov na skladišču prebrali kot 
»sladIšče« (Ljubljana); lfgO TV 
Obzornik (Ljubljana); 10.30 Te
denski športni pregled (JTV);
20.00 TV Dnevnik (JTV); 20.30 
Propagandna oddaja (Beograd); 
20.45 »Sibirska lady Macbeth« — 
Jugoslovanski tlim v režiji An- 
drzeja Wajde (gosta Iz Poljske)
— glavne vloge Igrajo: Olivera 
Markovič, Ljuba Tadič ln Bojan 
Stupica — delo Je posneto po 
noveli ruskega pisatelja Nikola
ja LJeskova; 22.15 Svetovna kon
ferenca OZN o trgovini ln raz
voju (Zagreb); 22.45 Poročila 
(Zagreb).

TOREK. 25. FEBRUARJA
Ni sporeda.

SREDA. Z«. FEBRUARJA
17J0 Ruščina na TV (Ljublja

na); 10.00 Poročila (Ljubljana);
10.05 N. Zaharlas: »Konjiček z 
vrtiljaka« — slikanica za naj- 
mlaJSe; 10.20 Pionirski TV studio 
(Ljubljana) — mladi umetniki Iz 
Slovenj Gradca bodo pokazali 
svoje Intarzije, lesoreze, linore
ze, slike Ud. — reportaža o de
javnosti prekmurskih pionirjev
— v rubriki »vet naših ataršev 
bo nastopila gledališka ln film
ska Igralka Majda Potokar — vi
deli boste Se pionirje hokejiste, 
balet Iz Celja itd.; U.OO TV Ob
zornik ln kulturna tribuna 
(Ljubljana); 19.30 Sprehod skozi 
čas — dokumentarna reportaža 
(Ljubljana); 20.00 TV Dnevnik 
(JTV); 20.30 Propagandna oddaja 
(Zagreb); 20 45 Na kraju samem
— zabavno glasbena oddaja (Za
greb); 11.45 Dortmund: Svetovno 
prvenstvo v umetnem drsanju — 
part. prosto (Evrovtztja); 22.30 
Poročil« (Ljubljana).

Mali oglasi
Kupim manjšo hišo v oko

lici Radeč. — Naslov v upra
vi lista.

Prodam dobro ohranjeno 
kompletno spalnico iz trdega 
lesa. — Naslov v upravi lista.

Iščem človeka, ki bi 25-let- 
nemu fantu posodil 200.000 
dinarjev gotovine za dokonč
no popravilo hiše. Vrnitev in 
obresti po dogovoru. Ponud
be poslati pod »Dogovor«.

Poštenemu najditelju tova
rišu Ediju GBrenšku, spre
vodniku pri SAP Trbovlje, se 
zahvaljujem za vrnjeno uro.

. Oto Šviga, ml.

Našla sem zlato uro v Šu
štarjevi koloniji. — Dobi se 
pri Pustišku, Šuštarjeva 
kokoni j a 0.

ZAHVALE
Ob smrti naše žene ln mame

Jožefe Opara, roj. Kožuh
se Iskreno zahvaljujemo vsem 
sosedom, posebno še družini 
Sardinšek, godbi, duhovniku 
in vsem, Id so jo spremili na 
zadnjo pot.

Žalujoči mož in otrocL

Zahvaljujemo se vsem, Id 
so počastili spomin naše do
bre mame

SEKTE JELEN.
jo poslednjič obiskali, ji pri
nesli cvetje in vencev, Jo 
spremili na pokopališče ln z 
nami doživljali težko slovo. 
Najtopleje se zahvaljujemo 
tovarišu Francu Vizovišku, 
Majdi Kovačič ln tovarišu 
Semetu, ki so spregovorili o 
njenem življenju in delu, e- 
nako smo tudi hvaležni vsem 
sosedom ln vsem ostalim, ki 
so skrbeli, da je bil pogreb 
izraz najglobljega spoštova
nja do naše mame.

Jelenovi

Ob prerani izgubi naše 
drage nepozabne žene, mame, 
hčerke ln sestre 
Ane Ogorevc, roj. Skriaar 
se iskreno zahvaljujemo 
vsem, ki so jo spremili k pre
ranemu počitku in vsem, ki 
so nam v težkih urah stali 
ob strani. Posebno se zahva
ljujemo zdravnikom in strež
nemu osebju Internega od
delka bolnice Trbovlje ter 
dr. Komorovskjrju za vse
stransko skrb in pomoč pri 
lajšanju bolečin med njeno 
boleznijo. Toplo se zahvalju
jemo vsem darovalcem ven
cev, Tehnološkemu oddelku 
STT, sosedom in vsem, ki so 
nam ob težki izgubi Izrekli 
sožalje.

Žalujoči: mož Miha, hčerka 
Anica, mama, sestre, bratje 
in ostalo sorodstvo.

Trbovlje, 8. II. 1964.

Ob bridki izgubi naše dra
ge mame, babice ln prababi
ce
Marije Knez, rojene Steiner
se najlepše zahvaljujemo 
vsem sosedom, znancem ln 
prijateljem, ki so jo počastili 
v tako velikem številu na 
njeni zadnji poti, ji darovali 
vence ln jo med njeno krat
kotrajno boleznijo obiskovalk 
Posebno se zahvaljujemo dr. 
Južničev! za skrb In pozor
nost med njeno boleznijo, 
duhovščini za spremstvo ln 
vsem. ki so nam izrazili so
žalje.

Žalujoči sin Franci, hčerke 
Pavla, Mici, Anica in ostalo 
sorodstvo.

PREKLICI
Preklicujem vse, kar sem go

voril o Pavlu Obreza dne 
8. II. 1964 na cesti v Izla
kah, in se mu zahvaljujem, 
da je odstopil od tožbe. — 
Ivan Klopčič.

ZAHVALA

Ob bridki izgubi našega 
dobrega očeta

JOŽETA GUNA
se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem, ki so ga 
v tako velikem številu spre
mili na njegovi zadnji poti, 
mu poklonili vence in nam 
izrazili sožalje. Posebno se 
zahvaljujemo dr. Caranu za 
njegovo požrtvovalno pomoč, 
kakor tudi osebju uprave 
Zdravstvenega doma. 
Žalujoči: žena, hčerke In sin.

Obvestila

Vpisovanje v 1. razred na 
vseh treh osnovnih šolah bo 
od 24. do 29. februarja od 6. 
do 12. ure.

Obvezno prinesite rojstni 
list otroka.

KINO
Kino Delavski dom v Trbov

ljah: 20. februarja amer liki tlim 
»Fra Dlavolo«; 21. da 24. febru
arja ameriški CS film »Nepoz
nani Iz Nord Eapressa«; 25. da 
27. februarja Jugoslovanski film 
•Kotara«.

Kine Svoboda — Trbovlje II: 
21. do 24. februarja ameriški 
vestern barvni CS tlim ob IS-30 
ln ob M .uri »Na sever proti 
Aljaski«; 25. ln M. februarja ob 
17. ln M. url Italijanski barvni 
CS tlim »Rimska sužnja«.

Kino Svoboda — Zasavje v Tr
bovljah: 22. In 21. februarja ju
goslovanski tlim »Tistega lepega 
dne«: 29. februarja do l. marca 
ameriški barvni fUm »Sever se
verozahod«. Predstave v soboto 
ob 17. ln U.1S. v nedeljo ob M, 
17. In U..U.

Kine Svoboda IL v Hrastnika: 
20. februarja sovjetski barvni 
film »Labodje Jezero«; 22. do 24. 
februarja avstrijski barvni film 
•Pri črnem konjičku«; 28. In 27. 
februarja francoski film »Ljudje 
na mosta«.

Kine LUlji: II. do 23. februar
ja ameriški barvni CS vestern 
fUin »Rio Bravo«; 25. ln M. feb
ruarje zahodnonemškl film »De
klica Rosemarle«.

Kine Šmartno: tl. ln 23. febru
arja italijanski barvni CS tlim 
»Današnja dekleta«; 25. februarja 
ameriški film »Razburkano mor
je«.

RT V-Ljubljana
(Hod radijski spored)

Poročila OO 5.15. 7.00 8.00, 10.00, 12.00, 13 00. 14 00. 
17.00, 18.00, 23 00 ln 14.00; Pozor, nimaš prednostiI ob 
11.00; Kmetijski nasveti ob 12.15; Vsak dan za vas ob 
16.00; radijski dnevnik ob 19.30; oddaja Naši poslušalci 
čestitajo ln pozdravljajo — vsako nedelje ob 105 ln 
12.05, vsak ponedeljek, četrtek ln soboto pa ob 14 35

ČETRTEK, 20. FEBRUARJA
8.05 Z opernih ln koncertnih 

odrov; 8.55 Radijska šola za višjo 
stopnjo (ponovitev); 0.21 Jugoslo
vanski pevci zabavne glasbe, 
orkestri ln ansambli; 10 15 Pi
halna godba Watter SchacM;
10.30 Pet minut za nove pesmico 
ln pozdravi mladim risarjem;
12.05 Zabavna glasba; 11.25 Iz
brali smo za vaa; 13.30 Glasbeni 
sejem; 1S.15 Zabavna glasba; 15.40 
Literarni »prehod: Nevesta otrok .
17.05 Deset minut s kvintetom 
Jožeta KampUa; II.M Na oblaku 
v vzhodno nemškem radiu: 11» 
Glasbene razglednice. 20 0» Ce 
trikov večer domačih pesmi In 
napevov: 31.45 Madžarski nape
vi; ti 00 Literarni večer; Duma 
O Opanasu '

PETEK, 21. FEBRUARJA 
105 Veliki valčki la operetne 

uvertdre; 1.35 Slovenske narod
ne; (.25 Dlvertlmento In suita; 
lš.15 Odlomek tz 1. dejanja Puc
cinijeve opere »Madame Butter- 
fly«; 10 M Glasbena medigra: 
12.05 Zabavna glasba; 13.25 Pri
jetni zvoki; IIJ9 Domače viže; 
15.10 Zabavna glasbe; 15 45 Jezi
kovni pogovori; 17.es Petkovo 
glasbeno popoldne pri skladate
lju Josephu Haydnu; 18 10 Pesmi 
borbe ln dela; 10.30 Pripoveduje 
nam ..at M Popevke U Sofije; 
«•-53 Lepe melodije orkestra .101 
Strlngs«; 31.15 Oddaja o morju 
In pomorščakih: 33 05 Italijanska 
pevka Mllva

SOBOTA, 22 FEBRUARJA
3.05 Vedre melodije za konec

tedna; Š.25 Alenka ln Matic v 
naši diskoteki; 0.45 Solistična 
zabavna glasba; 10.11 Pisani na
pevi Izpod zelenega Pohorja;
10.35 Zbor Čeških pevcev dirigira 
Jan K viha; 12.25 Sobotni zabavni 
mozaik; 13.30 Pisan glasbeni spo
red; 15.15 Zabavna glasba. 17.05 
Gremo v kino; 17.35 Pesmi ln 
plesi Jugoslovanskih narodov; 
18.10 Recitali znamenitih pevcev; 
18 43 Novo v znanosti; 10.05 Glas
bene razglednice; 10.00 Matineja 
narodno-zabavne glasbe (z dne 
22. decembra 1H31: 3140 Sobotni 
ples; 22.10 Oddaja za naše Izse
ljence; 23.03 Prijeten konec ted
na.

NEDELJA. M FEBRUARJA
1.00 Mladinska radijska Igra: 

Kje je Milko; t.Ot Iz albuma pes 
ml za mladino; 1040 Se pomnite 
tovariši . .M 30 8 tujih kon
certnih odrov; 1150 Godala v 
rltrnur 13 50 Koncert prt vas do
ma; 14.10 Nekaj melodij — nekaj 
ritmov; 15.05 Odmevi Iz Skandi
navskih dežel; 1(00 Humoreska 
tega tedna; 10.2* Domači napevi, 
17-05 Hammond orgle; 10.00 Glas
ba Iz znamenitih oper; 11.05 
Glasbene razglednice; 20 40 Izbe
rite svojo popevko; 2140 Zname-

i operne 
glasba.

PONEDELJEK, 24. FEBRUARJA
0.03 Spet nam pojo »Fantje na 

vasi«; 8.25 Veliki zabavni orke
stri; 8.55 Za mlade radovedneže; 
0.25 Pojeta Vilma Bukovec ln 
Rudolf Franci; 10.13 Virtuozni In
strumentalni solisti; 10.55 Glas
bena medigra; 12.05 Zabavna 
glaaba; 12.25 Slovenski pevci za
bavne glasbe; 13.30 Glasbeni se
jem; 15.15 Zabavna glaaba; 15.45 
3 knjižnega trga; 17.05 Iz oper
nega albuma; M.10 Zabavni ka- 
leldoskop; 10.45 Družba ln človek 
(Socialno zavarovanje v našem 
družbenem sistemu); 20.00 Iz slo
venske klavirske glasbe; 20.15 
Koncert orkestra RTV Ljubljana

TOREK. 25 FEBRUARJA
0.05 Vrtiljak zabavnih zvokov; 

0.35 Pisani zvoki z Dravskega 
polja; 0 25 Zbori v plesnem or
kestru; 1.05 »Lep dan«; 10.1S 
Plesne miniature; 10.40 Odlomek 
Iz t dejanja Gotovčeve opere 
•Ero t onega sveta«; 12.05 Za
bavna glasba; 12.25 Domače vite;
14.35 Slovenske narodne pesmi: 
15.15 Zabavna glasba; 17.45 K0<l 
ceri po željah poslušalcev; lt.lt 
Pianist Don Shlrley; 18.25 Plesni 
orkester RTV Ljubljana In nje
govi solisti; IS45 Glasbene raz
glednice; 2040 Ženski zbor ST ob

spremljavi klavirja; 20.20 Radij
ska Igra — Cvetice lz Hlroshime;
21.30 Nekaj Brahmsove glasbe.

SREDA, 24. FEBRUARJA
8.05 Jutranji dlvertlmento; 1.55 

Pisani »vet pravljic ln zgodb; 0.25 
Za prijetno razvedrilo; 10.15 Na
rodne pesmi lz francoskih po
krajin; li.45 Človek to ndravje; 
14.55 Glasbena medigra; 12.45 Za
bavna glasba; 11.25 Izbrali smo 
vam; 13.34 Zvoki romantičnega 
stoletja; 1445 Radijska šola za 
višjo stopnjo — Ivan Cankar; 
14-35 Sovjetske to češke popev
ke; 13.1» Zabavna glasba; 15.44 
Poje Komorni zbor RTV Ljub
ljana; 1745 Chopinova prva pa
riška leta; 1Š.I0 Mojstri orkestr
ske Igre; 20.41 Lepe melodije;
20.30 Koncert v studiu 14
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,\a cesti nisi sam!‘
NA ZASAVSKIH CESTAH JE VSAK DAN VSE VEC MOTORNIH VOZIL. NENEH

NO se veCa Število voznikov, pa tudi število prometnih nesreč, nji
hov DAVEK JE IZ LETA V LETO VSE VEČJI. NA PODROČJU ZASAVJA (V LI
TIJU ZAGORJU OB SAVI IN TRBOVLJAH) JE BILO LANI 272 PROMETNIH NE
SREČ. MATERIALNA SKODA JE OCENJENA ZA OMENJENE TRI OBČINE (ZAL 
NISMO NA POSTAJI LM V HRASTNIKU MOGLI DOBITI POTREBNIH PODATKOV) 

NA 13,712.000 DINARJEV. TO POMENI, DA JE V ZASAVJU POVPREČNO VSAK D 
AN PO ENA PROMETNA NESREČA.

V minulem letu je bilo naj
več prometnih nesreč na po
dročju litijske občine, in si
cer 102; materialna škoda pa 
znaša 5,909.000 dinarjev. Gle
de na število prebivalstva in 
število motornih vozil je o- 
menjeno število nesreč kar 
precejšnjo. Zato bo zanimivo 
ugotoviti, kdo vse je zakrivil 
prometne nesreče. Na prvem 
mestu je neprimerna hitrdst 

.(29), sledijo vinjenost (10), ne
previdnost (8), vožnja po levi 
strani (5), nepravilno prehi
tevanje (6), neurejenost vozil 
(2), otroci na cesti (7), sekanje 
ovinkov (3), r^enakazovanje 
spremembe smeri vožnje, iz
siljevanje prednosti in neza- 
senčenje luči; brez krivde je 
bilo petnajst prometnih ne
sreč.

Največkrat so bili pri pro
metnih nesrečah ,soudeleženi

avtomobilisti, in sicer kar 95 
krat, motoristi 19, vozniki 
vpreg 5 ter pešci 10 krat. Od 
skupnega števila prometnih 
nesreč je bilo 36/lažjih in 23 
težjih ter ena smrtna.

V času od 14. do 22. ure je 
bilo kar 59 prometnih nesreč. 
V času od 6. do 22. ure se
dem, ter od 6. do 14. ure 36. 
Največ prometnih nesreč je 
bilo ob nedeljah — 23, ob po
nedeljkih 18, ob torkih 10, ob 
sredah 14, ob četrtkih 16, ob 
petkih 10 in sobotah 11.

Občutno manj prometnih 
nesreč je bik) lani na področ
ju zagorske občine. Od 1. ja
nuarja do 31. decembra je 
LM v Zagorju ob Savi za
znamovala 70 prometnih ne
sreč. In vzroki prometnih ne
sreč? Poledica 5, neprimerna 
hitrost 13, neupoštevanje 
prometnih znz/kov in nepri-

Po določilih zakona o financiranju gradnje stanovanj 
(Uradni list FLRJ, štev. 47/59), Pravil sklada in sklepa 
seje Upravnega odbora sklada z dne 17. januarja 1964 

razpisuje Občinski sklad za zidanje stanovanjskih hiš 
Trbovlje

natečaj

sa dodelitev posojil za odkup stanovanj in za dograditev
hiš privatnih graditeljev v skupni višini 170,060.000 dinarjev.

I. Po tem natečaju daje sklad posojila:
A) Za odkup stanovanj, ki so planirana za vselitev 

v letu 1964 in 1965 v višini 150,600.000 dinarjev;
B) za dograditev stanovanjskih hiš privatnih gradi- 
' teljev v višini 15,000.000 dinarjev;

C) za velika popravila stanovanjskih hiš, hišnih 
svetov v višni 5,000.000 dinarjev.

II. Pego ji natečaja za pridobitev posojila:
A) 1. Na natečaju lahko sodelujejo gospodarske or

ganizacije, družbene in upravne organizacije 
ter državljani;

2. lastna udeležba pri nakupu mora biti vsaj 50 •/«;
3. najnižja obrestna mera je 2 •/•;
4. najdaljši odplačilni rok za gospodarske orga

nizacije je do 20 let, za družbene in upravne 
organizacije do 25 let, za privatnike pa do 30 let

B) 1. Na natečaju lahko sodelujejo državljani ki
gradijo svojo stanovanjsko hišo, ki mora'biti 
v čmu, ko je odobreno posojilo v IH. fazi;

2. najvišje posojilo znaša 2,000.000 dinarjev, ki 
se lahko dodeli v dveh tranšah v letu 1964 in 
1965;

3. najnižja obrestna mera je 1 •/•;
4. najdaljši odplačilni rok je 25 let;

C) 1. Na natečaju lahko sodelujejo Hišni sveti sta
novanjskih hiš;

2. višina posojila bo določena po odločitvi komi
sije, ki bo pregledala ponudbe;

3 najnižja obrestna mera je 1 •/•;
4. najdaljši odplačilni rok Je 10 let.

III Splošno o natečaju;
1. Rok za vlaganje ponudb za odkup stanovanj je 

do 31. marca 1964;
2. ponudbo, katero je vložiti na Direkcijo sklada, je 

predložiti na predpisanem obrazcu. Ponudbi je 
priložiti s pravilnikom predvideno dokumentacijo;

3. ponudba mora biti vložena v zaprti kuverti z vid
no oznako »Natečaj za posojilo 1964«;

4. o izidu natečaja bodo ponudniki obveščeni v 30 
dneh po zaključku natečaja
Trbovlje, dne 17. februarja 1964.

mema hitrost 30, vinjenost 2 
ter ostali vzroki (kolesarji, 
pešci in vozniki vpreg itd.) 
19 prometnih nesreč.

Komandir postaje LM v 
Zagorju, višji vodnik Jože 
Gorenc, je o vzrokih in po
sledicah nesreč dejal:

»Vsak, ki se pripelje v Za
gorje opazi znak in vidi, da 
je dovoljena hitrost 50 kilo
metrov na uro. Nekateri 
zmanjšajo hitrost, se pravi, 
da prilagodijo hitrost vozila 
jakosti prometa in samem 
stanju cest. Zal, je pa tudi 
zelo, zelo veliko takih vozni
kov,, ki prekoračijo dovoljeno 
hitrost in povsem pozabijo 
na ostale činitelje, ki naj bi 
zagotavljali varno vožnjo. 
Vsak voznik bi moral upo
števati, da so pri nas ceste 
ozke, nepregledne ter da je 
promet dokaj močan.

Ne zdi se mi čudno, če po
vzroči prometno nesrečo tu
jec, ki ne pozna naših cest. 
Zato je toliko bolj nerazu
mljivo, da največ nesreč po
vzroče domačini, ki dobro 
poznajo ceste in bi morali 
upoštevati vsaj enega imed 
naslednjih činiteljev: dejan
sko stanje ceste, jakost pro
meta, sposobnost vozila in 
sposobnost samega voznika. 
Ce bi tisti vozniki motornih 
vozil, ki so lani povzročili 
kako prometno nesrečo, upo
števali to, bi zaznamovali ve
liko, manj prometnih nesreč.«

Na področju zagorske ob
čine ni bilo lani težjih nesreč, 
razen ene. Skoraj vse so bile 
manjše prometne nesreče 
Kljub temu je materialna 
škoda ocenjena na 2,835.000 
dinarjev. ^

»Podčrtati moram,« je še 
dejal tovariš Gorenc »da so 
ceste na našem območju pre
slabo vzdrževane. Poleti še 
gre, veliko slabše je pa v je
senskem ter zlasti v rimskem 
času. V zimskem času sem 
pričakoval od cestnega pod
jetja veliko, veliki več . . 
Cestno podjetje je premalo 
ekspediti/no, premah je 
dnevnega kontroliranja de
janskega stanja ces

Vsem voznikom motornih 
vozil priporočam naj upošte
vajo že naštet« štiri faktor
je. Ostali uporabniki javnih 
cest pa naj bolj pazijo tn naj 
ne prečkajo cest brez premi- 
šljanja!«

Po številu prometnih ne
sreč in tudi po višini mate
rialne škode je na drugem 
mestu »črne liste« trbovelj
ska občina V lanskem letu 
so organi LM v Trbovljah za
znamovali 100 prometnih ne
sreč, materialna škoda pa 
znaša 4,867 500 dinarjev Tri
indvajset prometnih nesreč

je bilo težjih in 30 lažjih. 
Statistika nam pove, da je 
bil lani zaznamovan tudi en 
smrten primer (v Globušaku).

.Tako število prometnih ne
sreč kot tudi materialna ško
da je v primerjavi z letom 
1962 nekoliko večja. To pa je 
povsem razumljivo, če upo
števamo povečanje števila 
motornih vozil. Zanimivo je, 
da je v zadnjih letih zazna
movati občuten padec kole
sarjev, ki so bili v prejšnjih 
letih eden izmed grešnih »ko
zlov« za nešteto prometnih 
nesreč.

»Kaj svetujete koristnikom 
javnih cest?«, je bilo prvo 
vprašanje, ki smo ga zastavili 
komandirju LM v Trbovljah, 
poročniku Dragu Devetaku.

»Naj pri vožnji upoštevajo 
predvsem dejansko stanje 
cest in naj ne precenjujejo 
lastnih vozniških sposobnosti. 
Vozniki motornih vozil mo
rajo voziti skrajno previdno. 
Najnevarnejši čas je med 14. 
in 20. uro, ko je skoraj vse na 
cestah.

Zlasti popoldan bi morali 
biti koristniki javnih cest ze
lo previdni, ker je v tem času 
na cestah največ vozil in naj
več ljudi. Kajti zelo malo Tr
boveljčanov se vozi na delo 
s svojimi vozili. Vozila upo
rabljajo popoldne, ko pridejo 
iz službe in se odpeljejo na 
daljše ali krajše izlete ali pa 
samo »ogrevajo« stroje.

Dodam lahko še, da smo 
lani zaznamovali največ pro
metnih nesreč zaradi nepa
zljivosti, prehitre vožnje, ne
upoštevanja gostega prometa

in dejanskega stanja cest.« ’
»In še besedo, dve, o stanju 

cest?«
»Ceste so zelo slabe Veliko 

je kotanjastih in grebenča- 
stih. To pa v dosti primerili 
povzroči prometno nesrečo,- 
Kajti vozila niso na takih’ 
cesta kaj preveč stabilna; 
Prav tako so zelo nevarni 
ovinki in nekatere preozke; 
ceste, kjer je že prava umet-š 
nost izvesti uspešno srečanje«

Čeprav naslednji stavek ni 
vezan na vprašanje, bi rad 
povedal, da v zadnjem časi*' 
opažamo, da je na naših ce-i 
stah vse preveč brezobzirnili 
voznikov tovornih vozil, ki 
sploh ne upoštevajo pravile)1 
»Na cesti nisi sam!« in prav, 
nesramno izsiljujejo prednost 
ali pa zakrivijo prometno ne
srečo.

V omenjenih treh zasavi 
skih občinah je lani zazna-4 
movati tudi tri smrtne žrtve, 
če prištejemo ^e eno iz za4 
gorske občine. Ceste, ki sd 
bile grajene pred 20 — 25 leti 
so bile zelo dobre za vprežni 
vozila. Na naših cestah je p$ 
opaziti vsak dan več motor-s 
nih vozil in tudi težkih to-i 
vomjakov. Toda neprevidi 
nost, neupoštevanje dejana 
skega stanja cest, prehitri 
vožnje in precenjevanje last-« 
nih vozniških zmogljivosti 
nam vsako leto narekujejcf 
vse večji materialni stroški' 
in tudi človeški davek. Rešita 
ve ni samo v izboljšanju cest, 
temveč tudi v nas samih« 
Vsak mora vedeti In upošte-s 
vati: ,NA CESTI NISI SAM!’« 

J. S. »

S SODIŠČA

Vzel je medeninasta 
ležaja

(o) TRBOVLJE — Občinsko 
sodišče v Trbovljah le »poznalo 
ta krivega Karla Zivtča, 1944 Iz 
Hrastnika In ga obsodilo na me
sec dni zapor, pogojno za dobo 
enega leta.

Ztvlč Je v novembru lanskega 
leta vzel dva medeninasta leža
ja, last Kemične kivarne Hrast
nik, In Ju prodal »Dinosu«. Za
nje Je dobil 5780 dinarjev. Lela 
Ja sta ležala dalj časa cb indu
strijskem tiru In tako Jih Je ob 
neki priložnosti Zlvlč, ki je stro
jevodja v Steklarni, vzel ln pro
dal.

Zlvlč mora plačati 5769 dlnar- 
lev oškodovancu Kemični tovar
ni ter stroške kazenskega pro
cesa

Ogrozil je promet
(O) TRBOVLJE — 30 septem- 

era 19(12 leta Je vzel Emil Šin
kovec, 19«, stanujoč v Hrastni
ku osebni avtomobil »Fiat 600« 
LJ 144-93 pred zadružnim do
mom v Praprotnem, se zapeljal 
kakih 100 metrov na zadružni 
travnik ln se zaletel v drevo. Na 
vozilu Je bilo škode za 119.123 
dinarjev V avtomobilu Je bil še 
sopotnik, ki Je ob nesreči dobil 
telesne poškodbe S tem Je Šin
kovec ogrozil Iz malomarnosti 
lavni promet.

Tričlanski senat Občinskega 
sodišča v Trbovljah ga Je spo
znal za krivega ln ga obsodil na 
dva meseca zapora, pogojno za 
dobo dveh let.

Vzel je zračim blazino
(oi TRBOVLJE - Senat Občin

skega sodišča v Trbovljah ni 
mogel sprejeti zagovora Antona 
Trpina. 1928 Iz Hrastnika da le

bU tako vinjen, da ne ve kako 
je prišel lz gostinskih prostorov, 
ki so v pritličju, na podstrešje, 
kjer je 19. marca 1963 vzel Ivici 
Roš zračno gumirano blazino, 
Viedno 10 000 dinarjev.

Obsojen je bil na tri mesece 
zapora, pogojno za dobo dveh 
let. ,

I
Nenadna smrt 1

(o) PARTIZANSKI VRH -e
V torek, 11. februarja, sta 

odšla v gozd sekat drva An* 
drej Izlakar in Anton Pijjt* 
vec, rojen 1897. leta. Oba 
stanujeta na Partizanskem; 
vrhu številka 14.

Približno ob 13.30 sta sd 
odpravila domov. Med potjo; 
je začel Pijavec tožiti, da gt( 
močno boli srce. Vsedd se j d 
na tla In čez nekaj časa je g 
pomočjo Izlakarja, ki ga jd 
podpiral, nadaljeval pot. Pel 
nekaj korakih je padel na£ 
tla in umrL

Strokovna komisija, ki jd 
prišla na kraj nesreče, je tt-i 
gotovila da je Pijave« umrl 
za srčno kapjo.

NESREČE
ZAGORJE - 10. 2. 1963 ob 7.45 

Je prišlo na cesti II. reda na 
Lokah pri Zagorju ob Savi do 
lažje prometne nesreče. Trčila 
sta tovorni avtomobil LJ 113-53, 
ki ga Je upravljal Ignae Brvar tn 
osebni avtomobil LJ 10-05. ki ga 
Je vozil Ludvik Podlogar. Vzrok 
nesreče Je bila poledica. Materi
alna škoda je ocenjena na 60.000 
dinarjev
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»VESELI DOLČANI«
Ko sem povedal, zakaj 

sem prišel, se je Franc 
Štraus, z Dola pri Hrast
niku prešerno nasmehnil. 
Verjetno se je v tem tre
nutku spomnil na vesela 
in razgibana mladeniška 
leta.

»Že kot otrok sem imel 
zelo rad glasbo, ravno ta
ko kot moja brata in sest
ri Kmalu, sam ne vem

France Štraus
koliko let mi je bilo, sem 
že znal igrati skoraj na 
vsa tista glasbila, ki so mi 
prišla pod roke. Dovolj je 
bilo, da sem le enkrat sli
šal kako pesem in že sem 
jo znal zaigrati,< je pri
povedoval kapelnik ne
vsakdanjega ansambla F. 
Štraus.

Najprej se spominja ti
stega »neumnega« obdob
ja v letih od 1926 do 1941, 
ko so Janko Pust, Holšek, 
Franc Štraus (njegov bra
tranec), Alojz Dragar, 
Stane Štraus (njegov brat), 
Pepi Klemen in sam za
bavljali z nevsakdanjimi 
koncerti vaščane v gostil
ni »Pri Jurčki«. Kar celih 
15 let je delovala, vsak 
ponedeljek, nevsakdanja 
amaterska glasbena sku-

TURISTI

pina, ki je namesto pravih 
glasbil uporabljala stare 
ponve in lonce, stole, ku
halnice ter navadne palice 
in včasih tudi metle. Po 
gostinskem lokalu so do
neli veseli zvoki narodnih 
melodij in takrat priljub
ljenega šlagerja »Valen
cia«. V predpustnem času 
so igrali tudi po nekaj 
tednov prej in si tako za
služili vsakdanjo merico 
pijače. Da bi pa bila glas
ba čim lepša in prijetnejša 
za uho, jih je na razgla
šeni harmoniki spremljal, 
sedaj že mrtev, Bažel.

Kaj kmalu so ljudje 
zvedeli za njihove koncer
te. Vsak ponedeljek se je 
zbralo lepo število poslu
šalcev iz okoliških vasi in 
Hrastnika. Ni bilo med 
njimi takega, ki ne bi 
primaknil petak ali dese- 
tak za nekaj litrov vina, 
samo da so še igrali. »V 
spominu mi je ostal naj
bolj trgovski potnik Pun- 
gertnik iz Ljubljane, ki je 
vedno, kadar se je mudil 
na Dolu, dal 50 do 100 di
narjev, samo da smo mu 
igrali«, se spominja F. 
Štraus. »Večinoma je po
iskal mene, jaz sem p^ 
zbral svoje »glasbenike« in 
koncert se je začel danes, 
končal pa jutri.

Svoje nevsakdanje in
strumente so »Veseli Dol- 
čani« odložili šele leta 
1941, ko je večina odšla v 
partizane. Takih koncer
tov ni več, Dolčani se pa 
še z veseljem spominjajo, 
veselih in »norih let«.

-Saj-

- POZOR!
V prihodnji izdaji turističnih kart bo potrebno predvi

deti mesto za nov kraj, ki si je s svojo pustno akcijo ustva
ril pogoje za rast turizma. Cesta bo asfaltirana v najkrajšem 
času in zgodovinski spomeniki bodo urejeni.

Marsikateri prebivalec Dola 
je znan po svojem smislu za 
humor, ki-se kaže v različnih 
oblikah skozi celo leto. Tako 
npr. je dedek Mraz obdaroval 
vse pridne vaščane in če ne 
bi bil koš brez dna, bi bili 
tudi ostali deležni dedkovih 
daril. Za praznik smeha in 
zabave so se vse naše humo
ristične sile združile v zem
ljemersko ekipo, ki je po vseh 
pravilih enkrat trasirala 
cesto, poskrbela za vse do
voze stranskih cest od Hrsftt- 
nika dalje in določila posa
mezne objekte, ki kvarijo u- 
gled kraja, za rušenje. Takoj 
po opravljenem delu je pod
jetje »Obljuba« že začelo s 
asfaltiranjem ceste.

Izredna privlačnost za do
ber turističen kraj so tudi 
zgodovinski spomeniki, ki jih 
je le nekaj, samo da jih do
slej ni bilo časa urejati. Spo
meniško varstvo sicer sodi v 
resor že omenjene ekipe, 
vendar se Je lotila tega ne
hvaležnega ln pripravila zgo
dovinski objekt dostopen jav
nosti.

Brez dobro urejenega pro

meta si sodobnega turizma ne 
moremo predstavljati, za kar 
je bilo potrebno obnoviti ne
katera prometna znamenja, 
da se ne bi tujci ^ naši vele
vaš! Izgubili. Tudi ta posel je 
opravila flmenjena ekipa. Kgr 
imamo nekaj »pasti« za voz
nike motornih vozil, število 
nesreč pa nenehno narašča, 
je ekipa opravila še kratek 
tečaj s šoferji vseh naših av
tobusov.

Da se humoristična žilica 
ne bo izgubila, se tudi mlajši 
rod vzgaja v tem duhu. Tudi 
najmlajši so imeli priložnost, 
da so se izkazali na svoji 
maškeradi, ki bo kmalu pre
rasla okvir našega kraja Ko
misija, ki so jo sestavljali 
vrstniki sodelujočih, je imela 
precej težavno nalogo pri iz
biri najoriginalnejših. Publi
ka se je najbolj navduševala 
za Rlbnčana. s čemer se je 
strinjala tudi komisija.

Letošnji pust na Dolu pri 
Hrastniku je bil vsekakor do
miselno Izpeljan ln le.vsebo
val tudi zametke pravcatega 
karnevala. -AK-

Staro se umika novemu

Stare Trbovlje — ob Vodenski cesti

Mlajši bralci »Zasavskega zgradili za Savo Termoelek- gruča barak osrednje delav- 
tednika« bodo gotovo začu- trarno, je ta obrat prenehal niče. Kot je znano so se mo- 
deno strmeli v fotografije/, ki z delom. Omenim naj, da je rali vsi ti objekti ob Trbo- 
prikazuje stari del Trbovelj, dimnik 1922. leta podrl inž. veljščici po drugi svetovni 
Po dinamiki sodeč je na foto- Florjančič. vojni umakniti Strojni tovar-
grafiji industrijski del kraja, Na sliki je ob potoku vidna ni Trbovlje, 
vendar so v resnici na sliki obnovljena rudniška žaga ter F. K.
le pomožni objekti iz časov, 
ko so začeli izkoriščati pre- 
mogokopne družbe, tako Ma
urer in druge.

V ozadju je videti dimnik 
70-letne Opekarne (zgrajene 
1894). Do druge svetovne 
vojne so uporabljali opeko 
iz te opekarne le za obzidavo 
rovov v rudniških jamah.

Dimnik' pa je pomemben tudi 
po tem,, da je na njem na
rodni heroj Alojz Hohkraut 
na večer pred 1. majem 1933 
privezal drog s pet metrov 
dolgo rdečo zastavo s srpom 
in kladivom.

Desni dimnik (preje neko
liko metrov nižji) je pripadal 
»Glažuti« (Steklarni). Stare 
stavbe nad dimnikom so i- 
menovall »steklarska nasel
bina«. Prvo Steklarno z dve
ma pečema so zgradili 1825 
leta, 1872. leta pa so dogra
diti Še Štiri peči, vendar so v 
Steklarni že leto kasneje pre
nehali z delom, večino opre
me pa prodali hrastniški Ste
klarni. •

Dimnik na levi je bil zgra
jen 1906. leta, ko so zgradil' 
tudi prvo električno centralo 
Elektrarna je imela tudi dva 
parna stroja zi jakostjo 600 
KS. Proizvajala je tok: moč
nejši (300 V) za pogon večjih 
strojev ln šibkejši (120 V) za 
pogon manjših strojev In z.a 
razsvetljavo. Na sliki — žal 
— ni viden jez na Trbovelj- 
ščici. iz katerega so črpali 
vodo za kotle V Elektrarni 
so 1908 leta zgradili še tretji 
parni stroj in s tem povečali
zmogljivosti. Ko so 1910. leta Podiranje dimnika
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Zakaj ne maram zime?
Zime ne sovražim samo 

zaradi mraza. Na koncu kon
cev lahko človek preživi le
dene mesece tudi tako, da ob 
pričetku zime zleze pod top
lo odejo in ostane pod njo 
do konca marca.

Ne, največja težava v pre
našanju tega neprijetnega 
letnega časa so navdušeni 
propagatorji zimskih športov. 
V zadnjem času je kult snega 
zajel vso deželo. Kdo ne pre
živi svojega vikenda na sne
gu, je onemogočen v družbi. 
Mučilna priprava, ki ji je ime 
$ smučke«, je postal simbol 
modernega človeka.

Name vse to ne napravi 
nobenega vtisa. Sneg je že 
sam dovolj neprijeten .tudi 
tedaj, kadar mi ne pada za 
vrat. Zakaj bi si moral lo
miti vrat pri 4 stopinjah pod 
ničlo, če se mi to lahko zgodi 
doma na stopnicah. Vi, ju
naki snega, lahko z navdu
šenjem pozdravite mraz, ki 
vam leze za nohte, povzroča 
zmrznjena ušesa in hud na
hod. Kar zadeva mene, bom 
z užitkom uporabljal samo 
eno obliko ledu — to je led v 
moji pfači — in vas vljudno 
naprošam, da dobro zaprete 
vrata, kadar me zapuščate?

Poglejmo dejstvom v oči! 
Vse slavospeve o »hermelin- 
ski beli odeji« so si izmislili 
pesniki, da bi si prislužili de
nar, s katerm bi odšli na jug. 
Dejansko pa je s snežno ode-

Ča&cutskL Ig* O L ::**OL .
*mšm**%
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jo pokrita pokrajina najbolj 
podobna nepospravljeni po
stelji starega samca.

Resnično si želim, da bi bili 
poborniki zimske romantike 
v moji hiši, kadar snežni za
meti uničijo vse zveze s sve
tom. Vse pipe so tedaj zmrz
njene, tako da moram topiti 
sneg v vedru na kaminu in 
tako kvariti preprogo. Ko 
grem naposled spati, lahko 
lepo vidim svojo sapo — si
cer pa mi je to uteha, ker 
vidim, da še diham. Ce pa 
hočem ponoči zapreti okno, 
je prvi občutek ledeni mraz 
tal, kamor sem spustil svojo 
nogo. Ko sem zjutraj po dol
gotrajni borbi s snegom na
posled vendar očistil stezo do 
svoje hiše, pride mestni trak
tor in mi ponovno zasuje 
vhod.

Kje pa je zimska roman
tika? Lepa ženska v bikinkah 
na peščeni obali je prava pa
ša za oči, žensko bitje v zim
skem času pa predstavlja 
sveženj puloverjev, jopic, ša
lov in z volno podloženih ve
trov*.

Ce se nežno sklenete k de
kletu, bo kriva elektriciteta 
vaših volnenih in nyIonskih 
oblačil, in ne vaša čustva, če 
se bo vaše oko zasolzilo. Če
tudi bi hoteli v tem trenutku 
ljubljeno bitje zaprositi za 
roko, vam ne bo mogla od
govoriti, ke. je njen obraz 
zmrznjen, poteze otrple in 
usta nepremična. Sprašujem 
se, zakaj imenujejo pomlad 
»nori letni čas«. Zame ni bolj 
norega pogleda kot pogled na 
smučarja, zavitega v volno 
in kožuhovino, ki z zameg
ljenimi očali dirja po nekak
šnih deskah po bregu na
vzdol. V vsaki roki drži tak
šno bitje po eno koničasto 
palico in z njima maha dru

gim smučarjem, ker se ne 
more zaustaviti vse do vznož
ja, kjer večinoma trešči v 
kup snega in tam obleži in 
brca z nogami po zraku.

Moja opazovanja so poka
zala, da večina udeležencev 
zimskih športov ni zadovolj
na s tem, da zapusti mesto 
in da uživa v igri na snegu. 
Ne, ti ljudje morajo pogra
biti nekoga, kakor na primer 
mene, ga odvleči v kot, kjer 
mu bodo na dolgo in široko 
pripovedovali o svojih snež
nih podvigih. Opisujejo vam 
čudovita doživetja pri pre
vračanju sank ali brskanju 
z zmrznjenimi rokami po ledu 
ali pri perfektnem izvajanju 
figure številka 19 na ledu 
(to figuro tvorita pravzaprav 
dve figuri številka 8 in ena 
nepredvidena figura, ki jo 
napravite, ko lovite ravno
težje).

Morda je v moji oceni dr
sanja tudi malo zavisti. Edi
na figura, ki sem jo izvedel 
na ledu, je bila figura šte
vilka 0. Izvedel sem jo tedaj, 
ko sem se vdrl na mestu, 
kjer se je led topil.

Ponovno se vračam k tr
ditvi, da je glavni namen 
smučanja napravit! kar naj
močnejši vtis na druge smu
čarje. Smučarji se vsi skupaj 
vzpenjajo z žičnicami in so 
najsrečnejši tedaj, kadar la
hko v toplem kotičku »tam 
zgoraj« pripovedujejo drugim 
smučarjem o svojih podvigih 
na »blaznih strminah«. Nato 
se na koncu dneva vsi skupaj 
zopet zapeljejo z žičnico do
mov, razpoloženi in »okrep
ljeni« po čudovitem prežive
tem popoldnevu na belih po
ljanah.

Kar zadeva mene, sem svo
je pojme o zimi popolnoma 
razčistil.

HUDOBNI

/AKA
Obititl drugih krajev In dežel 

eo postali v današnjem času že 
nekaj vsakdanjega. Danes ni, da 
bi se poslavljali od cele vasi kot 
za časa B. Nušlča, če Jo mahneš 
r glavne mesto države. Zvečer 
sedeš v »ekspres« ln predno se 
tvoje sorodstvo dobro »skobaca« 
lz postelje, tl že lahko popiješ 
v kazini turško ali celo »ljuto« 
na njihovo zdravje. No, malo 
drugače je, če se odpraviš v 
Pariz.

Organizator Izletov — tudi na
šega — »Kompas« Ljubljana do
bro pozna psihologijo turista na 
tujih tleh. Pred železniško po
stajo nam J« postavil dva svoja 
avtobusa ln prikupen vodič 
(ženskega spola) nam je zaželel 
srečno pot v Pariz.

Velemesto, o katerem pišejo 
skeraj vsi leksikoni, da Je naj
lepše na svetu, nam hitro pokaže 
tudi svoje težave, od katerih 
promet ni na zadnjem mestu. 
Človek brez vodiča ne pride prve 
dni nikamor. Reke avtomobilov 
se pokoravajo le semaforjem. Pri

rdeči lu« za avto Je pešec na 
prehodu zaščiten bolj kot naš 
kočevski medved, toda ko zasveti 
zelena luč za promet, le-ta »po
nor!« (ne medved, temveč pro
met). Tu sl človek lahko ogleda 
prave »ekshibicije«, kaj vse poč
no motorizirani, da najdejo med 
drvečimi avtomobili prazen pro
stor za svojega konjička. Sicer 
pa. kot pravijo, da Je milijon 
avtomobilov v Parizu, v gostem 
prometu pa nezgod skoraj ni. 
cez kakšen dan sem ogledoval 
na trgu pred Slavolokom zmage 
to mravljišče. Vsak hip sem pri
čakoval kak karambol, toda nič. 
Izredna obzirnost voznikov Je 
res odlična preventiva proti ne
srečam.

Nekaj podobnega Je pariški 
Metro. Ta podzemeljska želez
nic* Je dolga čez 400 km ln Ima 
12 glavnih prog pod celim Pari
zom. Za 55 centimov prepelje 
slehernega potnika v najkraj

šem času v katerikoli kraj tega 
velemesta. Potniki so prav tako

Izredno disciplinirani; po malem 
pa Jih stalno vzgaja še sam si
stem Metroja. Ob vsakem priho
du vlaka na posamezno postajo 
se vsa dohodna vrata avtoma
tično zapro — kdor Je na pe
ronu je — za zamudnike nt po
moči. Sele ko vlak odpelje s 
postaje, se vrata zopet avtoma
tično odprejo.

S Parižani navezati stik ni 
težko, vendar niti prelahko. Ce 
slučajno spregovoriš prve besede 
v nemščini, potem z razgovorom 
zagotovo ne bo nič. Lahko pa 
samo poveš v angleščini, da sl 
Jugoslovan, pa bo potem Parižan 
s teboj debatiral celo uro tudi 
v nemškem Jeziku. Sta pa ta nji
hova nacionalnost ln ponos vsaj 
ponekod teže razumljiva. Npr. v 
Domu invalidov pred Napoleo
novo kripto čuvaj strogo pazi, 
da se govori samo francosko.

(Se nadaljuje)
Zvone Povirk

W. %
Poprej sem si z žepnim robcem ovil roko da se ne bi 

dotikal držajev pri predalih. Omara je bila prazna, če ne 
računam nekaj nepomembnih malenkosti, ki jih pusti za 
seboj človek, ko se izseli.

Potem sem preiskal mrtveca. Listnice ni imel. Gotovo 
jo je vzel Waldo, da bi jo uničil. V žepu je imel do polovice 
napolnjeno ploščato škatlo s cigaretami, na njenem pokrovu 
je bilo z zlatimi črkami napisano »Louis Tapia de Paysand«, 
19 Montevideo«, in pa vžigalice iz Spezzia kluba.‘V usnje
nem toku pod pazduho je imel devetmilimetrsko mavzerko. 
Zavoljo te mavzerke sem ga imel za profesionalca in zate
gadelj nisem bil tako pretresen. Toda gotovo ni bil dober 
profesionalec, sicer mu ne bi bil mogel nekdo z golimi 
rokami zaviti vratu, še preden je segel po svoji pištoli — 
bila je pravcat kanon, s katerim si lahko razstrelil zid — 
ki je neuporabljena tičala v toku.

Mislil sem si, kaj vse se je zgodilo, a kaj prida nisem 
vedel. Štiri rjave cigarete je nekdo pokadil. Torej je tu 
čakal ali pa se Je zapletel v dolg pogovor. Med pogovorom 
je Waldo ob ugodni priložnosti zgrabil malega za vrat in 
ga držal tako, da je bilo z njim v nekaj selnmdah konec. 
Pištola mu je pomagala prav toliko, kot bi mu kak zobo
trebec. Potem ga je Waldo obesil za pas. Bržkone je takrat 
bil že mrtev. S tem bi si lahko pojasnil naglico, s katero je 
Waldo pospravil svoje reči, in čemu se mu je tako mudilo, 
da bi se sestal z žensko. To bi tudi pojasnilo, čemu je pustil 
avto nezakljenjen in s prižganim motorjem pred krčmo.

Se pravi, to bi bili vzroki, če je WaIdo umoril tega 
človeka — in če sem stal zdaj zares v Waldovem stanova
nju — se pravi, če me nekdo ni potegnil za nos.

Dalje sem pregledoval mrtvečeve žepe. V levem hlač
nem žepu sem našel zlat nožiček in nekaj srebrnih kovan
cev. V levem zadnjem- žepu je bil zložen naparfumiran 
robček, v desnem pa še eden, ki pa je bil že rabljen. V 
desnem hlačnem žepu je imel štiri ali pet papirnatih robcev. 
Tale mali je dal dosti na čistočo. Našel sem tudi majhen 
nov etui za ključe s štirimi novimi ključi. Bili so avtomo
bilski ključi in na etuiju je bilo natiskano v zlatem: »Naj
boljše želje R. H. Vogeisang Inc., Packardova hiša«.

Zložil sem vse lepo nazaj, porinil zložljivo posteljo spet 
kvišku, obrisal z robcem vse kljuke, vogle in pa gladke 
ploskve, ki sem se jih morebiti dotaknil, ugasnil luč in 
pomolil nos previdno skozi vrata. Hodnik je bil prazen. 
Sel sem na ulico in okrog vogal proti Kingsley Drivu. 
Cadillac je bil še na istem mestu.

Odprl sem vrata in se naslonil nanje. Tudi ona se očitno 
med mojo odsotnostjo ni niti zganila. Na njenem obrazu 
bi človek težko razbral karkoli, kajti v temi sem videl le 
brado in oči. V nosnice mi je prihajal omamljivi vonj po 
sandalovini.

»Ta parfum bi spravil še župnika ob pamet... Biserov 
nisem našel?«

»Skoda. Pa kljub temu hvala, da ste poskusili,« je rekla 
s tihim, tresočim se glasom. »Se pač moram s tem sprijaz
niti. Ali naj... ali bova?«

»Peljite se zdaj domov in zapomnite si eno: nikoli v 
svojem življenju me niste videli. Naj se zgodi karkoli. 
Morda bo tudi dobri), če me nikoli več ne boste srečali.«

»Meni se zdi škoda.«
»Mrtogo sreče, Lola.« Zaloputnil sem vrata avtomobila 

in stopil na pločnik. •
Prižgala je motor in žaromete. Velik avto je opisal na 

vogalu počasen zaničljiv ovinek in izginil v temi. Jaz pa 
sem ostal sam na pločniku, tam kjer je poprej parkirala.

Precej temno je bilo. Radio, ki je poprej glasno igral 
skozi bližnje odprto okno, je utihnil. Stal sem in strmel v 
zadnjo stran nekega očitno novega packarda. Videl sem ža 
že prej. Se preden sem šel v hišo. Stal je prav tam, tik 
pred Lolinim avtom. Opazil sem bil tudi moder listek v 
desnem kotu zaščitnega stekla.

V duhu sem mislil na nekaj drugega — na nove avto
mobilske ključe v usnjenem etuiju, na katerem je bilo 
natisnjeno v zlatem »Packardova hiša«.

Sel sem do prednje strani avtomobila in posvetil s 
svojo malo žepno svetilko na listek. Res je bil Isti trgovec. 
Pod natisnjeno firmo je bil s črnim črnilom napisan nar 
slednji naslov: Eugenie Kolchenko, 4315, Arvieda Street, 
West Los Angelos.

Priznam, da je bilo bedasto, toda kljub temu sem se 
vrnil v stanovanje številka 31, odprl vrata tako kot poprej, 
stopil k zložljivi postelji in potegnil mrtvecu v snažni rjavi 
obleki ključe iz hlačnega žepa. Ni minilo niti pet mnut, ko 
sem MI spet na cesti ob avtomobilu. Kiju# eo biti pravL



NAPOVED HIDROME
TEOROLOŠKEGA ZA

VODA SRS

VREME
Se naprej toplo In spre

menljivo oblačno z vmes
nimi padavinami, ki bodo 
izrazitejše v vzhodni Slo
veniji

Ifcftvtkl KUK iB*iiiCIovek
TEDNIK ni odpovedal!

Ustanovljen decembra 1947 — Glasilo občinskih odborov 
SZDL Hrastnik, Litija, Trbovlje, Zagorje ob Savi — Ureja 
uredniški odbor — Glavni in odgovorni urednik Marijan 
LIPOVŠEK.

DRUGA GLASBENA MATINEJA V TRBOVLJAH
V nedeljo, 16. februarja, je 

občinski svet Svobod s sode
lovanjem glasbene šole in 
Svobode-Center pripravil za 
trboveljsko mladino že drugo 
matinejo v gledališki dvora
ni Delavskega doma. Delovni 
naslov te matineje je bil 
»Spoznavanje instrumentov« 
in so bili mladini prikazani 
in obrazloženi Instrumenti 
vseh vrst skupin godal, pi
hal, trobil in tolkal Matineja 
je bila posebno koristna u- 
čencem onih letnikov osnov
nih šol, ki poznajo teoretično 
zgodovino in opis posameznih 
instrumentov, praktično pa še 
niso imeli prilike, da bi si 
jih ogledali In poslušali.

Praktično predvajanje in-

Dela na stanovanjskih 
zgradbah

Splošno gradbeno podjetje 
Hrastnik bo opravilo v letoš
njem planu gradbenih uslug 
sa preko pol milijarde dinar
jev. Vendar ima podjetje 
trenutno zagotovljeno le sta
novanjsko izgradnjo tako 
dvaindvajset stanovanj na 
Dolu, ki naj bi bila gotova 
že letos, ter stanovanjska 
bloka s tridesetimi stanova
nji na Logu. Podjetje dokon
čuje izgradnjo 33 cenenih 
stanovanj ter dveh šestorč- 
kov za Steklarno, kjer so po
trebna le še obrtniška dela

(Pb)

strumeotov od flavte in vio
line do kontrabasa in tolkal 
so podali priznani domači 
solisti, kot gost pa je na ksi
lofon odigrala krajšo sklad
bico Kaja Slvic iz Ljubljane. 
Poleg njenega nastopa mora
mo omeniti tudi godalni 
kvartet (Jager, Ule, Kruljc in 
Kotar), ki'je odigraj Hayd- 
nov »Menuet«. Matinejo je

vodil prof. Pavle Sivlc, ki je 
z njemu lastnim prepleta
njem poučne in zabavne be
sede dosegel popoln uspeh In 
odlično disciplino mh dih po
slušalcev kljub precej dol
gemu programu.

Prihodnja matineja bo 15 
marca. Nastopili bodo vokal
ni solisti s solospevi in dueti 
mladinskih pesmi J. S

Tekmovanje za OCEPKOV 
MEMOIRAL

V organizaciji SD »Trbovlje« 
je bilo v nedeljo v Dolah pod 
Kumom tekmovanje v slalo
mu za »Ocepkov memorial«, 
ki je veljalo kot kvalifikacij
sko tekmovanje za tretji In 
četrti razred (po sklepu Smu
čarske zveze Slovenije).

Oba teka slaloma, ki sta bi
la dolga približno 250 m in 
sta imela po 50 vratič, sta 
potekala v neposredni bližini 
novega smučarskega doma.

Za tekmovanje, ki je bilo 
ekipno in posamično, se je 
prijavilo 80 tekmovalcev iz 8 
društev. Veliko tekmovalcev 
je odstopilo ali pa so bili 
'diskvalificirani. Najboljši so 
prejeli praktična darila, naj
boljša ekipa pa prehodni po
kal.

Rezultati: A. ekipno — 1. 
Tržič I (4:21,4), 2. Selce I 
(5:28,8), 3. Škofja Loka II 
(6:10,8); B. posamično — čla
ni: 1. Križaj (Tržič) 1:20,4, 6 
Širša (Trbovlje) 1:43,6; mla
dinci: 1. Lajbaher (Tržič)

1:40.4, 2. Srečko Forte (Tr
bovlje) 1:44,4, 4. Malovašič 
(Trbovlje) 1:47,1, 5. B. Zupan 
(Trbovlje) 1:49,1, 8. Pavle
Glavač (Kum) 2:15,4, 9. Ivan 
Skrinar (Kum) 2:20,8.

Rudar zadnji
• MARIBOR — Minulo 

nedeljo je bilo končano re
publiško moštveno prvenstvo 
v kegljanju. Ekipa trbovelj
skega »Rudarja« je v Mari
boru podrla 6557 kegljev.

V končnem vrstnem redu 
"So Trboveljčani zasedli zad
nje mesto s 56 točkami.

Oglas

Zasavski »Hm

TEDNIK
stoodstoten uspeh

V eni trboveljskih trgovin je starejša 
ženica kupovala sir. Prodajalka je polo
žila na tehtnico približno težo razdrob
ljenega sira. Ko je ženica zaprosila za 
cel kos, ker bi ga rada uporabila za na
rezek, ji je prodajalka ieznn odgovorila.

In odgovor:
— Kaj pa še hočete!«

V mesnici, kjer so prodajali zmrznjene 
piščance le neka nakupovalka zaradi po-

— Beograjčani so nekaj 
februarskih dni že ozna
čili za znanilce pomladi. 
Ustrezno temu so zaklju
čili tudi letošnjo zimsko 
bilanco, ki med drugim 
pravi, da se je zaradi po
ledice (in neočiščenih po
ti) od 12. decembra dc 12. 
januarja nad 700 ljudi ta
ko poškodovalo, da so Is
kali pomoč v bolnišnicah.

ZDAJ JE DRUGAČE —
Se komaj pred dvema 

torna smo razglasili sko
raj hiperprodukcijo pre
moga in napovedali črne 
perspektive rudnikom in 
njihovi proizvodnji. Seve
da so bile zato tudi inve
sticije v rudarstvo stav
ljene pod veliki vprašaj. 
Lani in letos to mne
nje temeljito popravljamo. 
Premoga je premalo! Zno
va so začeli obratovati ne
kateri že skoraj opuščeni 
rudniki. Samo elektrar
nam manjka za pokritje 
vseh letošnjih potreb oko
li milijon ton premoga. 
Dejstvo je, da bo potreben 
večji uvoz premoga. Hkra
ti pa je v številnih gospo
darskih razgovorih na 
zveznem nivoju čedalje 
bolj čutiti zahtevo, da je 
treba čimprej kompelks- 
neje pregledati problema
tiko rudnikov (vključno 
cene premoga) ln še pose
bej možnosti razširjanja 
ln odpiranja novih proiz
vodnih zmogljivosti. To pa 
naj bi hkrati pomenilo tu
di začetek večjega, red
ne j šega in sistema tičnej- 
šega investiranja v rudar
stvo.

ČLOVEK NI ODPOVE
DAL, KO JE ODPOVE
DAL STROJ — Primer 
šoferja težkega tovornja
ka FAP, Milana Jankovi
ča, bo ostal Beograjčanom 
v spominu kot primer res
ničnega človeškega deja
nja. 4. oktobra lani je 
njegov kamion ob vožnji 
po strmi Cetinjski ulici

zaradi nenadne okvare 
začel drseti nazaj. Zavo
re niso prijele... Hitrost, 
s katero se je pomikal ka
mion, je bila vse večja. 
Milan Jankovič je ostal za 
volanom, čeprav bi lahko 
Izskočil. Videl je polno u- 
lico ljudi. Ura je bila dve. 
Vpil je opozarjal na ne
varnost in kolikor mogoče 
manevriral vozilo. Niko- 
kar ni povozil nikogar ni 
poškodoval! Po nekaj dra
matičnih trenutkih se je 
tovarn jak ustavil ob zidu 
večnadstropne zgradba. 
Šofer Jankovič je obležal 
ob njem mrtev. Beograd 
je letos temu šoferju — 
heroju odkril spominsko 
ploščo, ki spominja: »Ko 
je odpovedal stroj, ni od
povedal človek Milan Jan
kovič. Voznik kamiona Iz 
Titovega Užica je pogum
no umrl na tem mestu 
4. oktobra in postal heroj 
med vozniki. Niti enega 
Beograjčana ni, ki-ne bi 
vedel za njegov podvig«. 
Odkritja spominske plo
šče se je udeležila tudi 
pokojnikova žena z njego
vim štiriletnim sinom

REKORD — Vest o tem, 
da je razglednica iz Bud
ve, namenjena v Grada- 
čec, dosegla cilj natanko 
po 23 letih in 38 dneh, ki 
so jo sporočili te dni beo
grajski listi svojim bral
cem, nekoliko opravičuje 
»grehe« beograjske pošte. 
(Ta sl Je namreč v nešteto 
primerih pridobila nezve
neče ime »počasne pošte«.) 
Beograjski naročniki do
bivajo npr. ljubljansko 
»Delo« v roke šele vsak 
drugi ali tretji dan po izi
du). Muhamed Mehmed- 
begovič je pisal razgled
nico iz Budve kot mlad 
pravniški pripravnik, zdaj 
pa ima 50 let. Človek, na 
katerega je bila razgled
nica naslovljena, je ni do. 
čakal. Umrl je pred šesti
mi leti. C-l

da imajo le takšen sir ki sc drobi In ko 
je ženica le vztrajala po celem kosu, Je 
prodajalka z očitno Jezo pograbila košček 
sira In s kolača odrezala ko,., ki se ni 
zdrobil In ga jezno vrgla na tehtnico Ker 
ni našla nobenega drugega vzroka, Je 
ženici zabrusila: »No, zdaj pa imate sir 
z debelo skorjo!«

Pri mesarju Je neka gospodinja želela 
goveje meso za zrezek Ko je mesar polo
žil meso na tehtnico, ga Je gospodinja 
vljudno opozorila:

— To ni meso za zrezke!

znanstva lahko Izbirala po mili volji. 
Druge so lahko vzele tistega, ki so ga 
dobile.

Verjetno Je bilo proti koncu zaloge 
tako, da so morali zadnji kupci vzeti pač 
tisto, kar je ostalo.

Ob teh primerih velja zapisati: ne
dvomno Ima vsak nakupovalec pravico, 
da kupi tisto, kar sl želi, in potrošniku 
le potrebno ustreči ne glede na to, ali je 
prodajalcem všeč ali ne. In končno, ali 
denar ni enako vreden v teh ali drugih 
rokah? -l-e

NESREČE
TRBOVLJE — Dne S. februar

ja 1984 je peljal v smeri želez
niška postaja - Trbovlje Valen
tin Dvornik, avtomobil Lj 54-39 
Na Vodenskl cesti pri hlSl šte
vilka 1 Je zapeljal le 10 metrov 
dalje od uvoza do atavbe In na 
hitro ustavil.

Za njim Je v Isti smeri vozli 
rešilni avtomobil LJ 90-24, voz
nik Janez Šinkovec, v rešilnem 
avtomobilu Je bil bolni otrok 
Ko Je videl, de Je Dvornik usta
vil, Je začel močno zavirati Ker 
Je bila cesta poledenela ni mo
gel vozila ustaviti ln se Je zaletel 
v zadnji del osebnega avtomo
bila Po nestrokovni oceni Je za 
30 000 dinarjev škode na osebnem

ter za 10.000 dinarjev na rešU- 
nem avtomobili/.

TRBOVLJE — V smeri kolo
dvora Je vozU dne 11. februarja 
1984 tovorni avtomobil LJ 91-21 
voznik Imre Blrgermajster. Na 
Vodenskl cesti pri hiši številka 1 
mu le lz nasprotne smeri pripe
ljal pravilno po desni strani 
kombi LJ 111-91, ki ga Je uprav- 
Anton Možlč. Pri srečanju Je 
voznik tovornega avtomobila za
vri na poledeneli cesti. Z zad
njim delom tovornjaka Je zadel 
v kombi, last Industrijskega 
podjetja »Meso« lz Trbovelj. Ma
terialna škoda Je na kombiju 
ocenjena, na približno 300.000 di
narjev. na tovornjaku Je P»
1000 dinarjev škode

»ZASAVSKI TEDNIK. Trbovlje — Uredništvo ln upra
va: Trbovlje, Trg revolucije 11/11 - telefon 80-191 - poštni 
predal 82 - žiro račun pri SDK v Trbovljah 600-13-608-1 
— Naročnina: posamezna številka 20 dinarjev, mesečna 60 
dinarjev, trimesečna 180 dinarjev, polletna 360 dinarjev In 
letna 720 dinarjev — Poštnina: plačana v gotovini Naroče- 
nih rokopisov In fotografij ne vračamo — Stavek, klišeji 
ln tisk CP »Mariborski tisk« Maribor.


